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LE Z TORN Á TEREM

ú ‘ÁSZON !! (?)
Régóta hirkó~ik Újszász a tornaterem építés

gondolatávái. Hogy pontosan mióta. talán már ki
sem lehetne deríteni., A sorok í rója 15 éve került
a községbe, ‚.s.akkor már mindenki a tornatermet
“építette”..” ‘:. : .‘.

A tornaterem—kérdés ho! rsendesehhen, hol
erősehb hangon, hol szérény. kéreskent, hol kemény
kritikaként. elő—előbukkant az’ újszaszi kozétetben.
Tervek. ‚elképzelések voltak. Volt szerény
gyakorlati l,épés is: épületbontas, tegla pucolas.
Más lett belőle. A TEHO idején a lakoc.sag nagy
része a tornateremre voksol,t Megsr’m tel.1.
Újszásznak tornaterme Míg a megyeben, a
környékbeli kis községekben lakossági, vállalati
összefogással tornatermek épültek, addig az
újszászi álta].ános isl~olások a Művelődési Ház
nagytermét ‚használták . szükség—tornateremként.,
ennek minden hátrányát . .~élvezve”. .‘A n.igyohb
rendezvények előtt és után elmaradtak a
testnevelési órák, e;y időben az álmennyezet
leszakadása miatt ‚eletveszelyessé’ vált a
nagyterem’ a szer—ellatottság nem idealis, hem
lehet. benne kézilabdázni, focizni, kosárlahdázni,
es még lehetne továbh,.sorolni a hátrányokat.?

Biztos lehet akár világhajnokokat is nevelni
pincében, kamrákban, sufnikban, de ehhez
emberfeletti, munka kell. .

Jobb a’ testedző munkát korszerű tornat.ermekhen,
sportcsarnokokhan végezni. ügy tűnik, a Felnövekvő
nemzedékek testedzése, . egészsége Újszászon sem
volt f~ szempont. ilbgy miért nem épült -,tornaterem
Újszászon, nem fogjuk megtudni. Nem volt ra penz?
Vo]t.pénz, de más, “fontosahb’: ‚dologra kellett’?
Nem volt hozzá bátorság? Sok munkát. igényelt volna
a szervezés? Ne firtassuk. Kezdjük elölről. .

Az ‚ ‚önkormányzat.i ‚ váJ asztások idején ~ ismét
középpontba, ker.ült’ a tornaterem.

A polgármesterjelöltek, a képviselőjelöltek
nagy részének elképzeléseihen szeCepett a
tornater,em épít.és. Ígérni könnyen ígért mindenki
A gondolat népszerű, jelenthet néhány szavazatot..

A választas után a tornaterem—kérdés a nem
azonnal megoldandó feladatok közé süllyedt. Ehhez
a gazdasági. helyzet romlása is hozzájarult.. .

Januar elején ker,ü’lt ismét szóba a tornatprem..
Ekko~ ‘ váltr is’mertté, hogy az áltlami kött.ségvet.és
40 X. ‚ cél támo~atást hijthsit a tornatex?em
építéséhés?’ Januá~r 20—én a Má’gyar Köiel,önyben
közzétették a pályázati kiírást, mely ‘‘szerint
febr’fá’r 22_ig.M ‘he kell adni, a pályázátokat. A
pályázathoz mellékelni kell az önkormán.yzat.i
testül’ét;.t~ornat.erem. építésről szóló ha’tározátál., a
tornat’erem tanu lmányt.hrvét, ‘ előzetes
kM tségv,etésé~,.

Az ~állami’ támo;atás kedvező lehetőséget
teremtett az ‚épiteshez. A ‚ képviselők úgy
döntöttek, hogyf’o~lalkozni kell. a dologgal, Be
kell ‚adni a pályázatot. Határozatot hozni nem

- 1gm. március -

..

J”~-:C& ‚‘L ;%._~~‚~2 .-‚r.
‚~~c’ n ‚~ —t:’

l_C : ~ ‚. .-
s ‘~ ‘4—~ ‚ ‚... —.

“ ..‚tc, C’ ‘33r3~ .Stt~S,.~.&’

‚3’- — ...t-__~’q, a~ .-

~ ‘~ .!—~

:‘—‘~‘~ Ii ‚‘ : .

. . 1.’ „

Valami ilyet szeretnénk!

gond, de honnan vegyünk ilyen rövid idő alatt.
tanu lmánytervet? Felgyorsul. tak az események,
Nagyné dr. Szelmák Erika polgármest.er az AGROBER
I.ervezőivel tárgyalt., dr Haky Endre képviselő a
SZOLNOKTERV tervezőit kerest.e tel. Mi ndket cég 4
nap alatt, t.eljesen ingyen készitet.te ci a
tanulm~nytervet és a köll.ségvet.ést.?!

Február 20—án a kepviselő—t.est.iilet meghívott
szakemherek társaság.-ihan me;tekint.ette a
tanutmányterveket. A t.ervek impozansak. Az egyik
egy 25 milliós tornacsarnok, a másik egy 40
ml tlios sportcsarnok, amely sportcentrummá
l’ejl eszthető.

A résztetekbe egyelőre felesleges
helr’eélyednünk, mert a végleges kiviteli tervek
csak a pályázat elbírálása után készülnek el.
Ekkor kelt majd a toi’naterem helyéről, méretéről,
herendezeséről ‘is dönteni.

Mit tehetünk addig?
Reménykediink, hogy ‘a pályázat nyertesei között
leszünk. Keressük azokat a helyi erőket, akik
segíteni akarnak pénzzel, munkával. Dr. Baky Endre
már dolgozik ‚az “üjszászért” alapítvány
létrehozásán. Az alapítványra befolyó összeget is
a t.ornat.erem építésére fordít’anánk.

Reméljük, ho’y nem illúzió a lakossági
összefogás. Remeljük, hogy az újszásziak nem
fárádtak bele a sok éves tornaterem ígérgetésbe, a
szorongató gazdasági helyzetbe. Reméljük, hogy
összefogva sikerül felépítenünk’ a’ tornatermet.

Mi l.yenek a pályázati esélyeink?
A hírék szerint a megyében, sőt az ~őrszágban

kevés pályázat érkezett tornateremre. Nagyon rövid
volt, a pályázati idő, az önkormányzatok nem voltak
felkészülve a pályázatra. Ezért aki pályázott
anhak jók az esélyei. C ‚ . .

. Fehér János
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m~ mrnd~g gáz van ...

A Zrínyi úton lakom ás tudni szeretném, ho;y a
februári számban megjelent gázvisszatéri.tési
összeget miért nem úgy kaptam, illetve kaptuk meg,
aho~y az leközölVe volt!
Az ujságban 10. 000 Ft összeg szerepelt es kezhez
kaptunk 3.300 Ft—ot kerekítVe. A feladovevenYen
szerepel, hogy ez már végelszamolas. Tobbre akkor
nem számíthatunk? Ki nem tud szamulni?Tóthné Batho Éva

Eáz v~sszatánt~
Többen érdeklődtek, ho;y az Újszászi Híradó című
újságban megjelent gázepítési támogatás nem olyan
összegben került kiutalásra, mint ahogyan azt
utcánként közölték.
Ennek magyarázata, hogy a támogatásokat az utcák
az egy bekötésre eső magas költségek miatt kapták,
mert as általuk fizetett összeg nem fedezte a
teljes költsé;eket, és jóval magasabbak voltak az
átlagos bekötesi költségektől. Az elszámolás során
a teljes bekerülési költséget csökkentettük a
felszámított — és visszai;ényelt áfa összegével, a
15 Y.—os közműépítési hozzajárulással és az utcának
adott támogatással. Az ilyen mértékben csökkentett
költséget /nettó költség/ visszonyítottuk a
lakosok által befizetett összeghez, illetve a
felvett hitelhez és az ezután fennmaradó többlet
került kiutalásra. A kíutalás összege azoknál az
utcáknál, ahol az egy főre eső költség magas volt,
ott a visszakapott össze; kevesebb az újságban
közölt támogatás összegénel.

Sipos Pálné

Tisztelt Szerkesztőség!

Örömmel vettem tudomásul a lap megjelenését,
amire szerintem már korábban sor kerülhetett
volna. Hiszen sok az ingázó és az idős ember, aki
a lap útján értesülhet a lakóhelyén történtekről.
Az idősek nevében épp ezért azt kérem, ha lehet,
nagyobb betűket nyomtassanak, így jobban el tudják
a lapot olvasni.

A februári számban olvastam arról a vitáról,
hogy kinek a levelét közöl jék, illetve ne
közöljék. Szerintem ez nem lehet vitatéma, az
Országos, megyei, stb. lapokban is aki aláírja a
nevét, az vállalja a felelősséget a leírtakért,
legyen az olvasói levél, vagy újságíró által írt
cikk.

Az eddigi számokban már olvashattunk a bölcsőde
kálváriájáról. Mint kisgyermekes anyuka, a
bölcsőde mellett teszem le a voksom, hiszen a
megszüntetés sok gondot okozna na;yon sok
családban. Kislányom két évig járt oda, es óvodás
korában is sokszor ment vissza látogatóba, ami azt
jelenti, hogy nagyon szerette az ottani
közösséget. Szeretném, ha kisfiam, aki most 10
hónapos, még igénybe vehetné a bölcsődét sok kis
társával együtt.

Még egy kis;yerekeket és édesanyjukat érintő
témára szeretnem a lap hasábjain az önkormányzat
figyelmet felhívni: a csecsemők ás kisgyermekek
orvosi ellátásának javítására. Tudom, hagy a
községünkben praktizáló körzeti orvosok mindent
megtesznek azért, hogy gyermekeink megfelelő
orvosi ellátásban részesül jenek, de ha
komplikaltabb eset merül fel, vihetjük
gyermekeinket Szolnokra, akár mínusz 10 fok van,
akár plusz 30. Van ugyan a községben minden
masodik csütörtökön gyermekorvosi szakrendel~s, de
ez a községben élő gyermekek számához viszonyítva
kevés. Egy—egy rendelésen megjelenik 30—40 anyuka
gyermekevel, a hely kicsi, nem lehet a piciket
letenni, levetkőztetni, a gyerekek türelme elfogy,
az anyuka ideges lesz, a sor lassan halad, épp
ezért egyre ritkábban visszük gyermekeinket a
rendelésre.

Ezt az áldatlan állapotot egy mindennapi
rendelés és állandó gyermekorvos meg tudná
szüntetni, ugyanakkor a körzeti orvosoknak több
ideje .jutna a felnőtt la~ossagra.

Talan lakás reményében szívesen jönnének
hozzánk, de lehetne a községből elszármazottakat,
eljárókat is visszahívni. Tudom, hogy az
önkormányzatnak is vé;esek a pénzeszközei, de
;yermekeink jobb egészse;e és annak felügyelete
erdekében érdemes lenne aldozni, és tudom, hogy
sok kisgyermekes anyuka támogatná kérésemet.

A lap nyilvánossá;a előtt kérem az
önkormanyzatot, vizsgáljak meg a kérés jogosságát,
látogassanak el egy szakrendelésre.

Kérem a szerkesztőséget, hogy a kezdeti
buktatók miatt ne hátráljanak meg, és as
önkormányzattal együttműködve tájékoztassák a
község lakóit, a lap olvasóit.

Ehhez a munkához kívánok sok sikert mind az
önkormányzatnak, mind a lap szerkesztőségének.

Muhari Józsefné
Deák Ferenc út 52.

Tisztelt Szerkesztőség!
Levelemet abban a reményben írom Önöknek, hogy

soraim az ügyben illetékesekhez is eljutnak.
Az elmúlt hetekben több édesanyával beszélgettem,
és az a kérésünk, hogy községünkben a havi két
alkalom helyett minden héten egy nap rendeljen az
egészségházban gyermekorvos.

Szolnokról, a Hetényi Géza Kórházból Jár
falunkba kéthetenként szakorvos, akinek munkájával
elégedettek vagyunk. Lelkiismeretesen megvizsgálja
a pici babákat és hasznos tanácsokkal lát el
bennünket, ~édesanyákat. Sajnos előfordul, hogy
havonta csi~k egy alkalommal tud ~~önni. Azt lehet
mondani, hogy az utóbbi honapokban minden
alkalommal amikor rendel, szinte zsúfolt az
egészségház váróterme. A kisgyerekekkel sokszor
órákat kell várni, mire sorrakerülünk. A pici
babák nyűgösek, éhesek, fáradtak, mire a
gyermekorvoshoz bejutunk.

Szeretnénk, ha megszűnne a kéthetenkénti
zsúfoltság az egeszségházban, örülnénk, ha egy
óránál többet nem kellene várakoznunk.

Ehhez kérjük az illetékesek segítségét,
intézkedését.

Több édesanya . nevében:
Bálintné Csomor Ibolya
Erkel F. u. 18.

Sok kérdés, panasz érkezett gyermekorvos ügyben az
önkormányzathoz. A kérdésekre a Polgármester es az
Egészségügyi Bizottság válaszol.

A közsegi önkormányzat tár;yalásokat folytatott
a megyei társadalombiztosítasi igazgatosaggal,
amely szerint van halvány remény arra, hogy a TB
engedélyezze illetve finanszírozza c~.gyermekorvos
működését. A községi önkormányzatnak a lakast es a
rendelőt kell biztosítania a gyermekorvo~ reszere.

Amíg az állandó gyermekorvosi rendeles anya;i.
feltételei megoldódnak, atmeneti idore magan
gyermekorvosi rendelesi engedelyt ad az
önkormányzat dr Retkes Tamas reszere, aki ezt a
munkát márciusban kezdi meg.

~et1—e a diszkó ?
Sajnos községünkben valóban nagyon

megnövekedett a bűnözés mértéke. Az is tény, hogy
a diszkó közönsége nem mindig csak a kulturáltan
szórakozni vágyókból tevődik össze. Ez as éremnek
a negatív oldala. Van egy másik oldal is.

Azt hirdetjük, hogy a falu és a város közötti
különbséget lehetőség szerint csökkentsük. Mozink
már jó ideje nincs. Ha a diszkó is megszűnik, a
Szász éttermen kívül nem marad semmilyen
elfogadható szórakozási lehetőség. A kultúrház
arra való, hogy as emberek kultúrálódjanak,
szórakozzanak benne. ~A tánc as ember egyik
legrégebbi szórakozása.

Az idősebb generáció ázon tagjainak, akik most
a diszkó betiltásában látják a me;oldást, biztosan
eszükbe jut néha, hogy annak idejen ők is ropták a
táncot a Fantom, még régebben a Vidám együttes
bulijain. A bűnözés visszaszorításában a diszkó
végleges betiltása nem sokat segíthet, a fiatalabb
nemzedéket Ugyanakkor megfosztjuk a szórakozási
lehetősegtől. Akkor pedig aktualissá válhat as a
gondolat, ami egykor a Piramis nótája volt: ~Nincs
egy hely, ahova mehetnél’~.

Szaszkó Antal
Nagy út

Ezúton szeretnék köszönetet mondani az Újszászi
Polgarmesteri Hivatalnak azért, hogy ebben a nehéz
gazdasaga helyzetben is lehetősé;et tudott
biztositani arra, hogy a 220 óvodas gyermek
szarnara hasznos es szép szemléltető eszközöket és
jatekokat tudtunk vasarolni.

Kívánjuk, hogy még sok ilyen örömteli
gratulaciohoz legyen szerencséjük.

Nunkajukhoz sok sikert.. ás nagyon jó egészséget
kivan az Osszevont óvodai Intézmény valamennyi
dolgozoja neveben:

Kaló Ferencné

Tisztelt Szerkesztőség!
. Érdeklődéssel olvasom az “Újszászi Híradó~—t
es varom a következő számat.

Kérésem lenne a szerkesztőbizottsághoz:
közsé;ünkben annyi közintézmény van /óvoda,
iskolak, uzletek, KTSz, TSz, Takax’ékszövetkezet,
Szoc. otthon, vasút, kórház~, hogy ezek életéből
ezeket bemutatva lehetne egy—egy cikket
ismertetést írni. Úgy gondolom, ezek is érdekelnék
kozsegünk lakoit.

Megérne egy kis utána.Járást és tájékoztatást
hogy ilyen nagy község miert van közel egy éve
mozi nelkül?
A gyerekek, az ifjúság, és talán a felnőtt
lakossá; miért van megfosztva a ~zórakozási
lehetősegtől?

További munkájukhoz sok sikert kívánok:

Harsányi Józsefné



Mi lesz veled, elárvult víztorony?

I~u~

“A víz az élet!’ — tartják a tudósok. A mai
agyonszeflnYezett világunkban a tiszta jó ivóvíz
igazi kincs.
Ebből a kincsből Újszász bővelkedett. Mégis
kénytelenek vagyunk az agyonvegykezelt Tisza—vizet

~‘ használni, ami ráadásul idő előtt megeszi a
L csöveket, tönkreteszi a boylereket. Évente
~ tisztíttatni kell Őket, mert egy év alatt fél
L vödör vízkő rakódik le. Egyre gyakoribbak a
~‘ csőtörések, aminek következtében váratlanul
~- egy—egy nagy környék marad Víz nélkül. Ilyenkor
~ nem marad más megoldás, csak a ma még folyo
~ mele~vizű kút. Rossz rágondolni, hogy mi lenne egy
~ tűzvesz alkalmával!?
L Érdemes néhány mozzanat erejéig áttekinteni a
~ központi vizszolgáltatást. Még a hatvanas évek
. végén volt egy értekezlet a vízmű létesítesere.
I. Természetesen a központi vízműnek mindenki örült.
V Végre nem kell kannázni a jó vizet, hanem

mindenkinek otthon folyik a csapból. Ez a
‘ lehetőség Pár év alatt meg is valósult Azon a

bizonyos értekezleten az is szóba került, ho~y ha
a fúrandó kút elég bővizű lesz, a kesobbiek
folyamán még strandja is lehet Újszásznak. Sajnos
korai volt az öröm. Nemhogy strandra nem lett viz,
de az otthoni csapokból is egyre kevesebb

~ csordogált. Így a kezdeti örömöt egyre inkább a
bosszúság váltotta fel. Olyan hangok

~. hallatszottak; azért nincs elég viz, mert a
kezdeti bővizű kutat lefojtották.

Akármi volt az oka, a vízkérdés egyre
; kritikusabb lett. Minél előbb meg kellett oldani.
; Egyik alkalommal éppen a tanácsházan jartam,
. amikor a vízügyisek is ott voltak. Azt a “jó hírt”
j hozták, ho~y a Zagyva—híd túloldalán masik kutat
~ fúrnak és igy megoldódik újszász vízellátása.
; Aztán egy idő után meg is oldódott a

vízellátás, de nem sok köszönet lett benne. Eltunt
a jó ivóvíz és kaptuk helyette a rossz
Tisza—vizet. Újra előkerültek a kannák! Nem tudom
végül is ki döntött Így. Egy biztos, nem a
lakosság. Amit bizonyít az is, hogy ettol kezdve a

1 falugyűléseken is állandó téma lett.
A lakosság pénzén felépített víztorony pedig

1 ott árválkodik. Mint annyi más létesítmény
országszerte, egy idei~ dacol az idővel, de vegül
is átadja magát az enyeszetnek! Pedig Jo lenne, ha

L ismét a lakosság szolgálatába állna.
A valahá sz egész községet ellátó artezi kutak

pedig sorra tönkrementek. Ma már csak ketto probal
i ellenállni az enyészetnek. .

Így az e~ész község jó vízzel ellatasara csupan
a melegvizu kút szolgál. Közben haszontalanul
folyik el a sok—sok drága víz. Mikor a
település—fejlesztési adó divatba jött, azt
gondoltuk, jut belőle legalább az artézi kutak
rendbehozatalára is. Sajnos megint tevedtünk. Így
aztán sok idős, aki már nem tud jó időben sem,
nemhogy fagyban, hóban a kúthoz eljárni, rá van
kényszerülve a rossz vízre. Általános vélemény,
hogy az önkormányzatnak és a képviselő—testületnek

L kiemelten kellene foglalkoznia a vízkérdéssel,
; hiszen a lakók jó része inkább áldozna rá újra,
; csak ismét jó vize lenne!

Befejezésül még pár szót az újságról. Mindenki
L örül neki és azt várja, hogy pártatlanul

tájékoztassa a lakosságot az önkormányzatban és a
községben történő eseményekről. Kár volt több
mint egy órát ezen vitázni, hiszen a vízkérdésen
kívül még nagyon sok probléma vár megoldásra. Ezt
várja el a lakosság az általa megválasztott
testülettől.

Nagy Elemér
Dózsa Gy. u. 2/b.

mozi
A Moziüzemi Vállalatnál Peleskei Zoltánné
főkönyvelőnél érdeklődtem, mi lesz az újszaszi
mozi sorsa. Többen hiányolják, mint egyetlen
közösségi szórakozási lehetőséget. A főkönyvelő
asszony elmondta, hogy megszűnéséig a vállalatnak

‘ eves szinten 150.000—200.000,— Ft vesztesége volt
Újszászon. Jelenleg vállalkozási formában
szeretnék üzemeltetni, tehát bérbe adnak az

‘ epületet, a berendezést, vetítőgépet és filmet is
‘ biztosítanának. A feltételek: a bevétel 60—70 Y.—a

+ a vetítőgépért 5.000,— Ft + ÁFA, havonta.
‘ Ezekkel a feltételekkel nincs vállalkozo, aki
k uzemeltesse. Az épület állami tulajdonban van, a

kezelői jog a Moziüzemi Vállalaté. Az épület más
‘ celú hasznosítására jelenleg is folynak
- targyalások. Tájékoztatott arról is, hogy az uj

Tulajdonjogi Törvény megalkotása után esetleg a
helyi önkormányzat kapná meg az épületet

i hasznosításra. A beszélgetés lényege azonban az,
4 hogy az elkövetkezendőkben sem lesz mozi
I Újszászon.

Barta Imréné

...‚.:..:~ ~.:.:...

UJSZASZI

Alulírott vállalkozó vagyok. Szeretném tudni, hogy
Újszászon ki képviseli a kisiparosokat. Az
ujszászi híradóból megtudtam, illetve több
kollégámmal megtudtuk ki lett sz IPOSZ helyi
szervezetének elnöke. Őt ki választotta meg?
Hiányolom, hogy a gyűlésről sem tájékoztatták a
kisiparosokat, illetve a vállalkozókat, aki
KIOSZ—tag. Tulajdonkeppen most egy kisiparos kihez
fordulhat segítségért? A helyi koordinációt ki,
illetve kik latják el? A polgármesteri hivatal
milyen vállalkozást tudna segíteni a
költsé~vetésből? Mire van a falunak szüksége? A
meglévo vállalkozóknak indokolt esetben tud—e
bővítéshez kölcsönt adni, illetve segíteni
kamatmentesen?

Tóth László
Újszasz, Zrínyi Út 22.

Az Újszászi Ipartestület Vezetősége elnézését és
megértését kéri azon újszászi iparosoknak, akik sz
1991. január 21—én megtartott adótájékoztatóval
egybekötött csoport alakuló ülésre nem kapták meg
a meghívót. Sajnos sem a Szolnoki Ipartestületnek,
sem pedig az újszászi csoportnak az anyagi
helyzete nem engedi meg, hogy postai küldeményben
értesítsük tag.jainkat. Az újszászi postások
társadalmi munkaban vállalták a házila~ készített
meghívók széthordását. Szives elnézesét kérjük
azoknak, akik valamilyen oknál fogva nem kaptak
meghívót. A faluban élő iparostársaink
ipartestületi tagsági, valamint tagdíjfizetési
gondjaival március 1—től Bauma»n József Újszász,
Kossuth út 23. szám alatti autófényezőt kereshetik
meg.
Tisztelettel:

Szolnoki Ipartest.ület
Újszászi Csoport Vezetősége

Tisztelt Szerkesztőség!
A “Híradó” februári számában olvast.am a “Korona

Kft.’ ügyében folyó vitáról.
Az első két kérdésben jogi személyeknek kell

dönteni, bár a tula.)donjog tudomásom szerint még
nem tisztázott. Marmint az, hogy a kérdeses
terület az önkormányzaté, illetve a Tsz—é e?

A harmadik kérdés viszont nagyon meglepet.t.
“Jó—e ez a községnek?~ — szól a kérdés. Ezek után
én azt kérdezem:
1. Ha a községben lakik egy olyan ember, aki a
pénzét nem elvinni akarja, hanem a községben
hasznosítani, szabad—e ezt megakadályozni? Nem
örülni kellene—e inkább~ a lehetséges Új
munkahelyeknek?
2. A jelentkező vállalkozó már nem egy alkalommal
segített a község nehéz körülmények között élő
nyugdíjasainak egy—egy kis
jövedel~em—kiegészítéshez jutni. Ez a tény nem a
vállalkozó .)óindulatát bizonyítja?

Ezek a kerdések késztettek arra, hogy levelet.
írjak Onöknek, s megkérjem a Híradó
Szerkesztőségét, hogy figyel)en oda, és
tájékoztasson bennünket a döntésról, mely döntes —

remélem a magam és sokunk nevében — pozit.ív lesz.

Tisztelettel: Nagy Ferencné
Iskola ut ló. sz.

Ifj. Schirilla György természetgyógyász
az újszászi kertbarátoknál

A közelmúltban Schirilla György
természetgyógyász lenyűgöző, nagysikerű előadást
tartott a Művelődési Ház klubhelyiségében a
kerbbarátoknak.

Olyan köznyelven adta elő mondanivalóját, hogy
mindannyiunkat magával ragadott.

Előadásában többször visszatért a helyez
táplálkozás, testmozgás, a kie~yensúlyozott
életmód, az emberi szeretet fontosságara. Példákat
sorolt fel a különböző betegségekre használt
gyógymódokról, amelyeket sikeresen alkalmazott
gyógyító munkájában.

A feltett kérdésekre gyakorlati tanacsokat
adott, részletesen megvilágítva tudományos
alkalmazásukat. . .

A találkozás, amely több mint 3 ora hosszaig
tartott, közvetlenségénél fogva jótékonyan hatott
mindannyiunkra.

A me~szerzett és me~szeretett kapcsolatunkat
szeretnenk fenntartani. Péteri Jánosnak, a kör
vezeto.)enek meghívására nagy örömmel tesz eleget
1991. aprilis 18—án, amikor már alkalmazza is
gyógyító munkáját.

Vers— és könyvírással is foglalkozik. A
kozeljövoben jelennek meg művei. Verseiből
idézett egynéhányat.

Bécsben együtt úszták át a jeges Dunát
édesapjával.

Azzal fejezte be mondanivalóját, hogy aki
tanacsait betartja, tovább él. Hosszú évek múltan
is szeretne velünk találkozni.

Viszontlátásra Schirilla úr! Tóth Gyuláné

1~i

viz! viz!



iiröm ~ Bánat
Tisztelt Újszászi Állampolgárok. Jóérzésű Emberek!

Ama szerencsés települések közé tartozunk,
melyet Fortuna istenasszony kegyeibe fogadva
lehetővé tette, ho~y az elsők között kapcsoltak be
bennünket az orszagos telefonhálózatba. Szívünk
teljes melegével megköszöntük, és jó érzéssel
vettük birtokba a szép telefonfülkéket. Mindenki
boldogan telefonálhatott szeretteinek, netán
mentőnek, orvosnak. Micsoda felemelő érzés volt.
De csak volt!

Hetek óta azt tapasztaljuk, hogy a szeretett
készülékek nem válaszolnak, néhol már nincsenek is
a helyükön, biztos jobb helyet találtak, valami
jobban fizető fülket, nem tudom. A jó érzesű
telefonálni szándékozó polgár csak áll, és nem
hisz a szemének, még ilyen is van? Ki, kik tették,
milyen megfontolásból? Nem tudom, ha netán a
“tisztelt” rongálónak lenne hirtelen szüksége
orvosra vagy mentőre és nem tudnának neki hívni,
mert előző este leszerelte a készüléket, Vajon
hogyan reagálna rá? Szomorú és megbocsájthatatlan
ez a fajta szórakozás.

Kérem a lakosságot, a rendőrséget, a
polgármesteri hivatalt, közös összefo~ással
mielőbb vessünk véget e pusztításnak, annal is
inkább, mert ezt ú~yis nekünk kell kifizetni.

Köszönöm megértesüket.

Tisztelettel: Törőcsik István
Hunyadi u.34~a,

Az egész falunak gondja a telefon. Hónapok óta nem
lehet nyilvános fülkékből telefonálni. Hivatalos
ügyet képtelenség elintézni a telefonok miatt. A
telefon igénylés hiába van beadva talán fél ev is
eltelik mire bekötik valakihez a telefont.

Tóthné Batho Éva

A nyilvános telefonokr6l
Egyre ~yakrabban fordul elő, hogy a község
területen felállított telefenfülkék rosszak. Foleg
a forgalmasabb helyeken lehetetlen telefonálni.
Balla Sándortól a Távközlési Üzem üzemviteli
mérnökétől érdeklődtem a meghibásodások okairól, a
leggyakrabban előforduló hibákról. Ujszaszon
tizenhárom nyilvános telefonfülke van. Ezek
állapotáról magunk is nap mint nap
meggyőződhetünk. A telefonkönyv egyáltalán nincs,
vagy darabokban, piszkosan, gyűrötten log.
December óta nőtt meg u;rásszeruen a rongalasok
száma. A rongálások mertéke a 33.000 Ft—os
fülkétől a 2.000 Ft—os alkatrészig terjed. A sajat
érdekünkben óv.)uk a fülkéket, vegyük eszre a
rongálókat, amig nem késő. A garazdasag ne
maradjon büntetlen! . .

Barta Imrene

Ünnepélyes taggyülés .

1991. február 8—án este Ó órára a Magyar
Demokrata Fórum újszászi szervezete Ünnepélyes
taggyűlést hívott össze

A taggyűlés vendégei voltak:
Halász István országgyűl~5si képviselő,
Tóth István a Magyar Demokrata Forum Szolnok
megyei elnöke,
Nagyné Dr. Szelmák Erika polgármester,
Farkas Józsefné jegyző,
a képviselő—testület tagjai közül harom
személy,
más szervezeti tagok és számos meghivott

vendég.

A me~hitt hangú, kölcsönös bizalmon alapuló
taggyulést Kovács István, a Magyar Demokrata Forum
Újszászi szervezetének ügyvezető alelnöke nyitotta
meg.

A felvetett kérdések ré~zben az MDF belso
szervezeti dolgaira irányull..ak, részben helyt
kapott benne a l-3kosság és as önkormányzat helye a
nagyközség é1~~’.

Az orsz. ~i képviselő, a 4egyző es a
polgárn tt megnyugtató valaszt adni a

~

kérdésekre, amelyeket a jelenlévők fenntartással,
vagy anélkül el is fogadtak.

Az MDF szeretné, ha máskor is sor kerülne ilyen
összejövetelre — taggyűlésre, ahol esetleg más
szervezet képviselői na;yobb létszámmal reszt
vennének. Így szélesebb retegben lenne képviselve
Újszász lakosságának jogos személyi es társadalmi
igénye.

A Magyar Demokrata Fórum
_______________ újszászi Szervezete

Lapunk eddig megjelent számaiból
tiszteletpéldányt küldtünk olyan ú.jszaszról
elszármazott, köztiszteletben álló szemelyeknek,
akikre büszkék vagyunk, s akik nem felejtették el,
hogy itt születtek, va~y innen indultak.

Néhányan kedves levelben köszönték meg, hogy
gondoltunk rájuk. A továbbiakban is számítunk
véleményükre, tanácsaikra.

Néhány részletet közlünk leveleikből:

“Jóleső meglepetéssel vettem kézbe
küldeményüket, az Újszászi Híradó januári és
februári számát. Orvendetes maga a tény, a lap
me~jelenése, és örvendetes az a szempont is, hogy
szelesebb körben ismertetik a lap által az
újszászi eseményeket, legalábbis azok körében,
akik valamiképp kapcsolódnak Újszászhoz. Előre is
köszönöm további küldeményeiket! És sok sikert
kívánok’

Oláh Károly
kanonok—plébános

________________ Budapest

“. . . Szeretnék a szerkesztőségnek gratulálni as
eddigi számokhoz, de főleg ahhoz, hogy egy ilyen
vállalkozásba kezdtek.

. . . A főszerkesztő Úr azzal zárta a
beköszöntőjét, hogy legyen ez a lap as
Újszásziaké, így legyen, és miután én is
Ú.)szászinak érzem magam, örömmel venném, ha a
kesőbbiek során is kaphatnék a Híradóból.”

Dr. Szegedi Gyula egyetemi tanár,
a Debreceni Orvostudományi Egyetem
III. sz. Belgyógyászati Klinika
igazgatója

“Köszönettel me~kaptam a Híradó eddig megjelent
számait és szeretnek a lap előfizetője lenni. A
Szerkesztőség címére a Szerény előfizetési díjat
elküldtem, talán e~y kicsit többet is.

... A Beköszöntóben összegezett nemes célokkal
egyetértek, mert azok valami nyílt jobbatakarás
szándékát tükrözik.

Éppen ezért nem értek viszont egyet a “Vihar az
Újsá~ körül” c. februári vezércikk nehány
epizodjával. Egy lap akkor töltheti be nemesnek
szánt gondolatait — pláne ha azok a helyi
közvélemény jobb és széleskörű tájékoztatását
szolgálják —‚ ha nem előzetes cenzúrától függ,
hogy a Híradóban mi jelenik meg. Utólag lehet —

érvekkel és ellenérvekkel — vitatkozni, de csak
utólag, mert a cenzúra intézménye levitézlett.

. Szívesen állok rendelkezésükre.
Udvözlettel Ojszásznak, a lap bátor

kezdeményezőinek,” Bakó Ede
A Magyar Nemzeti Bank ügyvezető igazgatója Bp

ÖNKORMÁNYZATI HÍREK
Február 19—én tartotta munkaterv szerinti

ülését, as újszászi képviselő—testület. Napirend
elott szót kert Németh Lajos, a megyei Vízmű
Vállalat üzemigaz~atója. A tájékoztató a testület
kerésére jött letre. A Vízművek küldött az
önkormányzatnak egy szándéknyilatkozatot, amely
arra az atmeneti időszakra ajánlja a
vizszol~altatast, amíg a Vízművek a legcélszerűbb,
korszeru társasági formává át nem alakul.

Németh Lajos részletes tájékoztatást adott as
Újszászi helyzetről. Igyekezett válaszolni a
kepviselők kemény kérdéseire is.

A tajékoztató után a testület a
szandeknyilatkozat aláírásához hozzájárult.
~Nemeth Lajos tájékoztatójára, a kérdésekre adott
válaszaira a következő számunkban visszatérünk.~

Ezután az interpellációk következtek:
Rózsa György szerint a hivatalos testületi

ülések nagyon ritkán vannak. Ilyenkor nagyon sok
napirendi pontot kell megtárgyalni. Javasolta,
hogy gyakrabban ülésezzen a testület.
Tájékoztatást kért Halász István országgyűlési
kepviselő Újszászon jártáról. Tudomása szerint
februar 8—an az MDF meghívására Halász István
megvalasztasa ota először tartózkodott ü.jszászon,
a polgármesteri hivatal helyiségében gyűlesen vett
részt. Erre a gyűlésre a képviselő—testület néhány
tagja is meghívást kapott. Ezzel kapcsolatban két
kerdese volt: miert nem hívták meg az összes
kepviselőt, miért nem hívták meg a falu
lakosságát? Ezt az eljárást diszkriminációnak



érzi. Hapedig a rendezvény pártrendezvény volt.
akkor miert a polgármesteri hivatalban tartották?
‚‘A kérdesre az ülésen választ nem kapott. Az
MDF—től levél érkezett Halász István
láto~atasarol,/

Rozsa György a tornaterem tanulmánytervének
elkészíttetése érdekében végzett gyors és hatékony
munká.)áért elismerését fejezte ki Nagyné dr.

-~ Szelmak Erika polgármesternek és dr. Baky Endre
képviselonek.

Varga Sándorné: Meglepődve tapasztalta, hogy
januárban segélyek kifizetése törtent, és ő, mint
a szociális bizottság tagja csak utólag értesült‚~ erről.

Fehér János: kérte, hogy az újságban tegyék
L közzé a segélyek formáit, a segélyezés
L feltételeit. “A következő számban erre sor kerül./

A Korona Kft ügyéről kért tájékoztatást.
Kaló Jenő: A csőtöréssel kapcsolatban

tájékoztatni kell a lakosságot. Ki az oka a
/ késedelmes hibaelhárításnak?

Farkas Józsefné: Mindenki a polgármesteri
hivatalt hibáztatja, pedig a hibabejelentés időben
megtörtént. Az Erkel Ferenc úton 4 napig nem volt
Víz, mert sem a helyi, sem a szolnoki szerelők nem

? jöttek.
A Vízmű felelősségét Németh Lajos is

elismerte.
/ Kaló Jenő: Miért zárt be az if i—klub? A s~ülők

és a fiatalok szerették ezt a szórakozási formát.
A kérdéshez két vélemény hangzott el:

; Bogárné Simon Klára: Klubtagsági dí.)at kellene
fizetni az ifiknek. Ezt nem hajiandok fizetni.
Ezért szűnt meg a klub.

Habos János: Nem teljesen így van. Kifogás
; merült fel a fiatalok magatartásával szemben.

Ezért van jelenleg bezárva a klub. Amíg megfelelő
vezetőt nem találnak, addig nem fog működni.

Na~yné dr. Szelmák Erika: Az ügyben a
) Művelodési Ház igazgatójának véleményét is kérni

fogjuk.
? 7A Híradó következő számában a fiatalok és as

igazgató véleményét közölni fogjuk.~

Ezután került sor a képviselő—testület első
félévi munkatervének elfogadására. Az ülések
napirendi pontjait folyamatosan közölni fogjuk.

Ezután a bizottságok számoltak be eddi~i
munkájukról, javaslatot tettek külső tagjaik es
szakértőik személyére.

A Tájékoztatási Bizottság havonta két
alkalommal ülésezik. A munkája konkrét. Minden
hónapban lemérhető. A lapnak minden hónap 5—én meg

L kell jelenni. Uléseik nyilvánosak. A
; választópolgárok is érdeklődnek az ülések iránt.

Külső tagjaik: Barta Imréné, Nagy István. Felkért
; szakértők: Kovács Nándor, Kovács Nándorné, Nagy
‚ Béla, Fehérné Szekeres Zsuzsa.

L A Pénzügyi Ellenőrző Bizottság a jogszabályi
előírásoknak megfelelően alakult meg. A bizottság
nagy feladatok előtt áll. Vizs~alni kell az 1991.

- évi költségvetés megalapozottsagát és az 1990. évi
zárást. Állandó bizottsági tagnak Furcsa Izabellát
és Bálintné Csomor Ibolyát javasolják. Felkért
szakértőik: Kaló Istvánné és Kasza Józsefné.

S A le~aktívabb bizottság a Vagyon— Lakásügyi és

; Települesfejlesztési Bizottság. Februárban négyalkalommal ülésezett. Február 7—én az
önkormányzat hatáskörébe tartozó épületeket mérte
fel /szolgálati lakások, volt GAMESZ, tűzoltó
raktár, volt gyógyszertár, volt Csiszér—lakás,
Bajcsy—Zs. úti szolgálati lakás/. Hasznosításukra

L javaslatot készít.
Február 14—én a tornaterem építéssel

.i kapcsolatos bejárás tapasztalatait tárgyalták meg.
L. A pályázat előkészítésével kapcsolatos teendőket
; beszélték meg.
( Február 15—én a SZOLNOKTERV—vel helyszíni
~ szemlét tartottak.

Február 25—én egyeztető tár~yalást folytattak a
partok, szervezet.ek képviseloivel a különböző

; helyiségek, irodák hasznosításáról.
A bizottság elnöke Rózsa György. Tagjai: dr.

Baky Endre, Nagyné dr. Szelmák Erika.
Külső tagjaik egyelőre nincsenek. Eseti

szakértőket alkalmaznak.

A Közrend— közbiztonsági Bizottság nehezen
halad előre. Sok igéretet kaptak, de a

S szimpatizánsok, támogatók mind visszaleptek.
L Külső állandó tagoknak javasolták Drávucz
; Zoltánt és Kálmán Istvánt.

A Vállalkozási Bizottság február 15—én tartotta
L alakuló ülését. Már as alakuló ülésen sok érdekes

Javaslat elhangzott. A külső tagok, szakértők
a felkérése folyamatban van.

Az Etnikai Bizottság Szűcs Katalint és Komáromi
Gyulát javasolta külső tagoknak.

; Határozat született az Egészségügyi és a
i Szociálpolitikai Bizottság összevonásáról. A
; bizottság elnöke Varga Sándorné lett.

Igazgatási csoport:

Mátrahegyi Taeásiaé csoportvezető
Iskolai vé;zettsé~e: Államigazgatási főiskola
— Szabálysertési es birtokvitás ügyek intézése,
— oktatással, közművelődéssel kapcsolatos

feladatok ellátása.

Jenesné Paróczaj Erika főelőadó
Iskolai végzettsége: Állami~azgatási főiskola
— Anyakönyvi, állampolgársagi, névváltozási

ügyek intézése,
— gyámügyi feladatok ellátása.
Helyettesítési jogkörben ellátja Mátrahegyi
Tamásné helyettesítését.

Kovács György főelőadó
Iskolai végzettsége: gimnáziumi érettségi
— Építésügyi igazgatási feladatok,
— környezetvédelmi, lakás—, kommunális ellátás,
— tűzrendészeti és t)onvédelmi kötelezettséggel

kapcsolatos feladatok,
— társadalmi munka, sport— és if jusági

feladatok ellátása.
Helyettesítési jogkörben ellátja Nagy Lászloné
helyettesítését.

Nagy Lászlóné előadó
Iskolai végzettsége: gimnáziumi érettségi
— Ipar— kereskedelmi feladatok,
— munkaerőgazdálkodás és munkaerovedelem,
— mezogazdasági feladatok,
— egeszsegü~yj. feladatok ellátása.
Helyettesíteej jogkörben ellátja Kovács György
helyettesítését.

ÖNKORMÁNYZAT_____ ;

Ezután tanácsrendeletek hatályon kívul
helyezese, onkormányzati rendeletek megalkotása
kovetkezett.

Újszász Nagyközsé; Önkormányzatának
1991. evi 1. számu önkormányzati rendelete

“újszász Nagyközségért~ kitüntetés és díj
alapításáról és adományozásáról szóló 1979. évi
tanácsrendelet hatályon kívül helyezéséről;

1991. évi 2. számú rendelet

a nem lakás céljára szolgáló építmények
adós tatasáról;

1991. évi 3. számú rendelet

a magánszemélyek tulajdonában álló lakások
adóztatásáról; (Ezek korábban is létező adók)

1991. évi ‘1. számú rendelet

a vásárokról és piacőkról.

Ezután a be nem fizetett 240.000,— Ft TEHO—ról
döntött a testület. 172—en vannak, akik nem
fizettek. A testület 13 igen, egy tartózkodás
ellenében úgy döntött, hogy a hátralékosoknak be
kell fizetniük az összeget. Először fel kell kérni
a hátralékosokat, hogy fizessenek. Azután kell
csak a letiltáshoz folyamodni:

Elhangzottak Olyan javaslatok is, hogy a
befolyó tartozásokat a tornaterem építésére kell
fördítani.

Vé;ezetül rövid tá~ékoztató hangzott el a
költsegvetés fő részeirol.

Ezután zárt ülésen, személyi kérdésekben
döntött a testület.

Az Öregek Napközi Otthonának vezetője három
pályázó közül Kókai Gáborné lett.

A műszaki részlegvezetői munkakörre 12 pályázat
érkezett. A testület az előzetes véleményezéssel a
Vállalkozási Bizottságot bízta meg. Döntés a
következő ülésen lesz.

A Pénzügyi Ellenőrző Bizottság javaslatára a
testület 20 X—os béremelést szavazott me~ a
polgármester részére.

A .január 29--i testületi ülésen ter.~esztette elő
Nagyne— Dr. Szelmák Erika polgarmester a
polgármesteri hivatal szervezeti felépítéséről
szóló javaslatát. A képviselő—testület az
előterjesztést szakmai kérdésnek minősítette. A
hivatal személyzeti munkájába beavatkozni nem
kivánt. Csak a hivatal költségvetésének
megállapításakor tudja a létszámot befolyásolni.

Az alábbiakban közöl.)ük as újszászi
Polgármesteri Hivatal felépitését, a dolgozók
munkakörét:
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Nagyhajú Józsefné előadó
Iskolai végzettsége: ;imnáziumi érettségi
— Szociális gondoskodas,
— lakásügyi hatáskörök és kisajátitási ügyek,
— raktar, helyiséggazdáikodási és

ingatlankezelesi hatáskörök ellátása.
Helyettesítési jo;körben ellátja Hartyányi
Istvánné helyettesitését.

Hartyányi letvánné előadó
Iskolai vegzettsége: ~imnaziumi erettségi
— Népességnyi lvántartas,
— hagyatéki ügyek intézése,
— hatósági bizonyítványok kiadás~,
— gépelés.
Helyettesítési jo~körben elláfja Nagyhajú
Józsefné helyettesitését, és az anyakönyvi
ügyek helyettesítését.

Kovács letvánné adminisztrátor
Iskolai végzettsége: gimnáziumi érettségi
— Iktatás, ügyiratkezelés, irattározás,
— postázás, telefonközpont kezelése,
— kényszervágás elszámolása,
— szemétszállítási díj könyvelése.

Csekő Ferencné adminisztrátor
Iskolai végzettsége: gimnáziumi érettségi
— gépelési munkák végzése.

Igazgatási csoporthoz nem tartozó feladatkör:

Szóró Józeefné előadó
Iskolai végzettsége: gimnáziumi érettségi
— Titkársági ügyek intézése.
Rendelkezik egységes államigazgatási szakvizsga
bizonyítvánnyal

Az igazgatási csoport dolgozói munkakörük
ellátásához szükséges, a jogszabályban előírt
végzettséggel rendelkeznek; közülük 2 tő
államigazgatási főiskolai, 4 tő pedig egységes
államigazgatási szakvizsga bizonyítvánnyal.

Pénzugyi csoport

Kónyár Zsigmondné csoportvezető
Iskolai végzettsége: gimnáziumi érettsegi,
felsőfokú KALÁSZ
— Pénzügyi kifizetések jo~osságának,

helyessé;ének vizsgálata, ellenorzése,
— bérnyilvantartás vezetése,
— a költségvetési és adoigazgatasi csoport

munkájának irányítása’ .

Helyettesítési jogkörben ellátja Sipos Paine
he lyettesítését’

Sipos Pálné előadó
Iskolai végzettsége: technikumi érettségi
— Pénzügyi tervek előkészítése~ elkészítése,
— energiaügyi feladatok,
— munkavédelmi feladatok ellátása’
Helyettesítési jogkörben ellátja Kónyár
Zsigmondné helyettesítését’

Barta Lászlóné előadó
Iskolai vé~zettsége: technikumi eretteegi
— Számítógep kezelése,
— könyvelés,
— munkaügyi feladatok folyamatos végzése,
— adatszolgáltatas, utalás gépelése’
Helyettesítési jogkörben ellátja Varga Pálné
helyettesítését’

Oláh Katalin előadó
Iskolai végzettsége: gimnáziumi érettségi
— Anyagbeszerzés „irodaszer, nyomtatvány-’,
— segít a műszaki anyagbeszeiizőnek,
— állóeszköz nyilvántartás vezetése,
— leltározás, selejtezési jegyzőkönyv

készítése,
— pénzü;yi csoportnál gépírói feladat’ok

ellátasa’
Helyettesítési jogkörben ellátja Simon Jánosné
helyettesítését’

Zana Kálmánné előadó
Iskolai vé~zettsége: gimnáziumi éretts~gi
— Adókivetessel k~pc~olatos f€ladatok,
— adóigazolás, adó—értékbizonyítvány kiadása,
— va;yoni bizonyítvány kiadása,
— szamítógépes adatfeldolgozás.
Helyettesitési jogkörben ellátja Simon !lihályné
helyettesítését’

Simon ?tihályné ügyvitelt ellátó II,
Iskolai végzettsége: 8 általános, könyvelői
tanfolyam
— Adókivetésnél közreműködés,
— adatgyűjtések vé~zése, könyvelés,
— földhivatali hatarozatok átvezetése,
— ingatlannyilvántartás vezetése,
— könyvelés előkészítése gépi

adatfeldolgozásra’
Helyettesítési jogkörben ellátja Zana Kálmánné
helyettesítését’

Varga Pálné előadó
Iskolai végzettsége: gimnáziumi érettségi
— Ház ipénztár kezelése,
— bevételi—, kiadási pénztárbizonylatok

vezetése,
— részt vesz az OTP számlák könyvelésében,
— havonta jelentést készít a TAKEH felé’
Helyettesítési jogkörben ellátja Darta Lászlóné
helyettesítését’

Simon Jánosné előadó
Iskolai végzettsége: gimnáziumi érettségi
— óvoda, napközi térítési dí’~ak beszedése,
— nevelők, alkalmazottak ebedtérítési díjának

beszedése,
— étkezés elszámolásával kapcsolatos teendők,
— kapcsolódó intézmények étkezéssel kapcsolatos

nyilvántartásának vezetése “bölcsőde, ONO,
házi szoc. étk.,-”

Helyettesítési jogkörben ellátja Oláh Katalin
helyettesítését’

~iBRBflR KFT
Az előző számban már utaltunk rá, hogy a január

29—i ülésen nagy vita folyt a Korona Kft
adásvételi szerződésének ügyében. Most röviden
visszatérünk az ügyre.

A vitának két tő iránya volt:
1. A tsz eladhatta—e a területet?
2. A Korona Kft építhet—e a területen raktarat,

diszkont áruházat, kocsimosot?

Az eladásról a Tsz véleménye: a terület a tsz
tulajdona, mezőgazdasági művelésre alkalmatlan,
elhagyott építési terület .-‘KÉV Metro,
helyreállítása nagyon költséges lenne. A területet
a közsé~ illegális szemétlerakónak használja. A
nem e~eszen 1 ha nagysá~ú területet a Tsz
felértekeltette. Az értékelo 350.000 Ft—os árat
állapított meg.

A jelenlegi jogszabályok az eladást megengedik.
Az eladási ár 400.000 Ft. Hogy az eladott
területen a Vevő mit épít, vagy mit építhet, már’ a
Vevő ~5 a hatóságok ügye.

Papp Zoltán nagyon szép perspektívát vazolt
fel. A községben szétszórt raktárait szeretné a
Zagyva—híd melletti területre kitelepiteni.
Emellett e~y zöldség—gyümölcs diszkont áruházat, a
fuvardőzsdenek tőzsdetermet, színvonalas éttermet,
a későbbiekben autószervízt, autómosót is tervez
oda. A 32—es Út közelsége kedvező feltételeket
biztosít a felsorolt tevékenységekhez, mely
beruházásra 25—30 millió forintot szán. Ha a
beruházás kész lesz, 80—100 embert tud majd
foglalkoztatni.

A képviselők egyik csoportjának véleménye: A
terület nem a Tsz—é. Rövid időn belül kijön a
kárpótlási törvény, amely az önkormányzatnak
juttatja a kérdéses területet. A terület nincs
ipartelepítésre kijelölve’ A falu másik vége, az
Alállomás környéke az iparterület.

A képviselők másik csoportjának Véleménye:
Minden munkahelyteremtő tevékenységet támo;atni
kell. Az aggályoskodással, kötözködessel
elriaszthatjuk a vállalkozókat’ A rendezési terv
most van felülvizsgálat alatt’ Az ipartelepítésre
kijelölt terület is módosítható’

Szó szót követett, majd sor került az első név
szerinti szavazásra, amely során Dr. Nemes József,
Bogárné Simon Klára, Fehér János, Rózsa György,
Varga Sándorné, Kovács Tibor, Habos János az
adásvételi szerződés tamogatása mellett, dr. Baky
Endre és Földi István a szerződés ellen szavazott.
Petrik Ferenc, Nagy Laszló, Farkas Endre és Nagyné
dr. Szelmák Erika tartozkodott a szavazástól.

A Vagyonellenőrzési bizottság a telekmegosz~ás
hiánya miatt az adásvételi szerződést a
telekmegosztásig felfüggesztette.

Le~frissebb hír az ügyben: Az Alkotmánybíróság
legutobbi határozata értelmében a továbbiakban nem
tartozik a Vagyonellenőrzési bizottság hatáskörébe
a kérdéses földterület eladása’ A telekmegosztás
után a tulajdonjog a Korona Kft részére
bejegyezhető’
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VILÁG VILÁGOSSÁGA
L Katolikus tájékoztató

. . jel, amelynek ellene mondanak. . .
7Lk 2.347

A katolikus tanítás középpontjában a
Feltámadott Udvözítő áll. A HÚSVÉT a Feltámadás
Ünnepe. Jézus élete és szenvedése egyedül a
húsvéti feltámadásban nyer értelmet.

Pál apostol a Korintusiakhoz írt levelében
írja: “Ha pedi~ Krisztus nem támadt föl, hiábavaló
a mi igehirdetesünk és hiábavaló a ti hitetek.” 71
Kor 15,147

A Feltámadás megünneplése az ősegyházban az
első Ünnep. A hét első napja az “Úr napjá”—vá
emelkedik, amelyet szoktak a “nyolcadik napnak” is
nevezni, ami az Új teremtést jelenti: Isten,
Fiának Jézus Krisztusnak feltámadásával teremti
Újjá a világot! Krisztus feltámadásának ünnepére,
— Jézus 40 napos böjtjének példájára — böjttel
készültek már as ősegyházban is.

A Na~yböjt ma is a készület ideje, amikor a
hívő bunbánatban, magába szállva, böjtöléssel,
önmegta~adásokat vállalva és gyakorolva a
megfeszitett Udvözítőre tekint, tudatosítva, ho~y
érte halt meg a kereszten. A Nagyböjt csúcspontjat

: Jézus szenvedésében éri el. Krisztus szenvedésének
és halálának a napja, a nagypéntek, melynek
középpontjában a kereszt áll, rajta a megfeszített
Jézussal. A hívő ember élete minden napján
“feltekint arra, akit keresztül szúrtak.” 7vö. Jn
19,377 Ezért számára a kereszt jel, amelynek ma is

L nagyon sokan ellene mondanak.
Az ószövetségben a Számok könyve 21,9—ben 75.

Móz 21,97 olvassuk, hogy a hűtlenkedő nép számára
Mózes kígyót helyezett a fára, hogy mint jelre
tekintsenek és meggyógyuljanak a kígyómarástól. Az
Úr Jézusazt mondja: “Amint Mózes fölállította a
kígyót a pusztában, Úgy fogják fölmagasztalni az

‘. Emberf ját is.” 7Jn 3,147 A hívő ember számára a
kereszt, a rajta függő Krisztus képmással jel,
amely emlékeztet a megváltás eseményeire. A
Megváltás az Isten Fiának világbalépésével, Jézus
születésével kezdődik, csúcspontját pedig a Húsvét
eseményeiben éri meg.

A kereszt jel, amely ma is figyelmeztet
megváltottságunkra, de egyben oltár is, amelyen
Isten sa.)át .Fiát áldozta fel, hogy “aki hjsz
általa eljen”. 7vö. Jn 3,167 A kereszt jel,
amelynek ellene mondanak.

A kereszten megfeszített Krisztus a zsidóknak
botrány, a pogányoknak meg oktalanság, nekünk
hívőknek, a keresztség által meghívottaknak, Isten
ereje és bölcsessége. 7vö. 1 Kor 1,22—247

A kereszt jel, hogy föltekintve rá, felidézzük
Krisztust, akit érettünk szegeztek rá.

A kereszt oltár, amelyen a világ egyetlen
tökéletes áldozata mutattatott be. As áldozati
adomány maga az Isten Fia, az “Igaz Húsvéti
Bárány”, aki feláldozásában nem elég, megsemmisül,
hanem új.~ászületik. Az orökkévaló Isten az időben
áldozatta lesz, hogy az áldozatot idő fölöttivé,
örök értékűvé tegye!
Krisztus áldozata az időbeni húsvét 7kivonulás
Egyiptomból7 és az örök húsvét
7feltámadás—megdicsőülés7 összekapcsolása.

‚ Krisztus Húsvetja az ószövetségi húsvéti lakomával
‚ kezdődik, amely már előrevetíti az Orök Húsvét

titkát, amikor titokzatos szavakkal “testének és
verének” mond.~a a kenyeret és a bort. A kereszten,
oszövetségi ertelemben, igaz húsvéti áldozati

L báránnyá válik, amikor életét adja barátaiért,
hogy halálával győzedelmeskedjen a bűnön és
a halálon. A győzelem napja Húsvét hajnala, amikor
a Megtestesült Ige a gyarló emberi természetet,
amit magára vett, a dicsőségbe emeli.

A Húsvét tökéletes teljes megünneplése egyedül
a liturgiában valosul meg. ./liturgia = a

‚ természetfelettit és a természetest összekötő
szertartás7 A görög liturgia megfelelője a latin
missa 7misssa7, magyarosan mise. A szentmise az a
szent cselekmény, amelyben részesülünk Isten
igéjében, a kinyilatkoztatás szavát hallgatva; és
jelenvalóvá~lesz Krisztus egyetlen örök áldozata,
mely as időben befejeződött, de az
örökkévalósá;ban állandó. A megújuló Húsvét
titkában a hivő kilép as időből és megérinti as
Orökkévalóság, amikor az Orök Krisztus szent Teste
es Vére által Újra belép as időbe, ho~y szeretetét
megossza velünk és lelkünk tápláleka legyen,
segítve bennünket as Orök életre. A Keleti Egyház
~SZENT LITURGIÁ—ja” és a Római Katolikus Egyház
“SZENT MISÉ—je” egyetlen egész, amely magába
foglalja Jézus Utolsó vacsoráját, szenvedését,
halalát, feltámadását, mennybemenetelét és
visszatérésének várását. E szent cselekmény
egyetlen egészs, mely időbeniségünknek Krisztus
Orök Husvétjanak megjelenése, hogy részesedjünk as
Ő legszentebb, legdragább áldozatából és ke;yelmet
kegyelemre halmozva el.jussunk az orökkévaloságba,
hogy szüntelenül dicsőitsük as Atyát, a Fiút és as
eletadó Szentielket.

.. :;

Kedves Gyerekek!

Amikor Jézus szenvedett, így imádkozott
azokert, akik keresztre feszítették: “Atyám
bocsáss meg nekik, mert nem tudják mit tesznek!”
7Lk 23,547 — Ha keresztet vetsz, gondolj Jézus
szenvedésére! Bocsáss meg te is, ha valaki bánt!

Fejtörő:

1. Mit ünnepelünk Virágvasárnap?
2. A zsidó óra szerint hány órakor halt meg Jézus

a mi óránk szerint ez hány óra?
3. Kik temették el Jézus holttestét? 7két név!7

A februári fejtörő helyes megfejtése:

1. Jézus nyilvános működése kezdetén mintegy
harminc éves volt.

2. A JORDÁN Palesztina folyója, itt
keresztelkedett meg Jézus.

3. Isten Keresztelő Jánost küldte az emberekhez,
hogy előkészítse Jézus működését.

A helyes megfejtők közül könyvjutalmat nyertek:

Pintácsi Lívia, Rátóti Rita, Tarcsa Klára

7A márciusi kérdések helyes megfejtéseit, névvel
és címmel, március 17—én a B órai szentmise végéig
adhatod át a plébános atyának. Sorsolás: március
24—én a B órai szentmise végén! A helyes megfejtők
között könyvjutalmat sorsolunk ki!7

IMA:
Jézusom, tudom, hogy értem is szenvedtél. Add,
hogy szenvedésed és halálod ne legyen hiába. Add,
hogy általad üdvözüljek’

Kedves Fiatalok!

Minden pénteken este fél 7 órakor IFJÚSÁGI
HITTAN—t tartunk a plébánián’ Téged is szeretettel
várunk’

. ‚ . mint testvérére néz rám,
mint gyermekére, látja tudja, hogy szivem

szakad,
Oly egyedül vagyok, s kell a hit, a közösség, a

szeretet.
S.kezét nyújtja. Mert beesteledett.”

7Szabó Lőrinc7

Köszönetemet fejezem ki az egész Egyházközség
nevében mindazoknak, akik adományaikkal támogatják
templomunk munkálatait.

Felhívás!
Kérem azokat a fiatalokat, akik templomunkban
házasságot szándékoznak kötni, hogy szándékukat
mielőbb jelezzék, hogy kellő módon
felkészülhessenek a hátasságkötésre!

— Keresztelés előzetes be.~elentés alapján.
— Unnepélyes keresstelő Husvétvasárnap a B orai

szentmisén!
Kérem bejelenteni a keresztelendőket!

Nagyböjti lelkigyakorlat!
Marcius 14, 15, 16—án este 6 órakor, as esti
szentmise keretében. Lelki;yakorlatunk vezetoje:
Vöő Ferenc tápiószelei plébanos atya.

Tóth András plébános

EGYHÁZKÖZSÉGÜNK ÉLETÉBŐL
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Az Újszászi Szabadság Mg. Tsz. 1990. évi

tevékenysége és 1991. évi tervei

A termelőszövetkezet 1949—ben alakult. 4400
ha—on, 912 fővel. Ma 339 tag.ja van a
szövetkezetnek, melyből nyugdíjas és jaradékos 165
fő, aktív tag 174 fő. Az aktív munkaerőből 47 fő
nő. Alkalmazottajnk száma 25. Az 1990. évi
átlagkereset 161.448,— Ft/Tő.

A szövetkezet a megalakulása óta jelentősen
fejlődött, ami megmutatkozik a 228 millió Ft—os
Saját vagyonában ~ez nem tartalmazza a
földterületek értékét.’, a munkafolyamatok
felszereltségében, a ~épesitésben, a
raktározásban, a technologiai folyamatok
korszerűsödésében, a dolgozók személyes
jövedelmének növekedésében, stb.

A termelőszövetkezet e;ész területén elkészült
a belvízrendezés, nagygepi művelésre alkalmas
táblák alakultak ki, kémiai talajjavítást
vé~eztünk, a fontosabb telephelyekhez műút, a
szantóföldi és egyéb területekhez meliorált földút
vezet.

A mezőgazdasági termelésben szövetkezetünkben
is kevés a jövedelem, Így az 1991.évre 100 Ft
bevételből Csak 3,8 Ft—ot terveztünk. Ennek oka
elsősorban az, hogy a szövetkezetünk által
felhasznált ipari anyagok — alkatrészek,
műtrágyák, növényvédőszerek, energia, stb. — árai
rohamosan megnövekedtek, a mezőgazdasági termékek
árai pedig ezt nem követik.

A fő profil a növénytermesztés és az
állattenyésztés. A tervünk szerint a tevékenységek
bevételének 63 X—át a növénytermesztés, 14 X—át
pedig az állattenyésztés, a tevékenységek
eredményének 93 X—át a növénytermesztés, 4. X—át
pedig as állattenyésztés adja.

A növénytermesztés vetésszerkezete a
talajadottságokhoz és a piaci igényekhez igazodik.
A szántóterület 63 X—át gabona, 13 X—át cukorrepa,
6 X—át napraforgó, 10 X—át szálas— és
tömegtakarmány foglalja el. A termelés a termelési
rendszerek által kidolgozott technológiával,
komplex gépsorokkal történík. A vegyszeres
gyomirtás magasfokú, a tápanyagvisszapótlás
korszerű, nagyrészt folyékony műtrágyára
alapozott. Az állatállomány által termelt
szervestrágya évente kiszórásra kerül, mintegy 300
ha—on.
A termésátlagok a megyei átlagot meghaladják. Az
évente előállított összes gabonamennyiség kb 13
ezer tonna.
A legelőterületek termését a szövetkezet és község
állatállománya hasznosítja.

Az állattenyésztés és a növénytermesztés
termékeik révén szoros kapcsolatban vannak
egymással .‘takarmány, alomszalma, szervestrágya.’.
A gazdaság állattenyésztése jelenleg csak a
szarvasmarhatenyésztésre korlátozódik. A baromfi
ágazat jelentős veszteséget okozott, ezért
1989—ben felszámolásra került.

A szarvasmarha állomány 900 db, melyből tehén
330 db. A tehenészet hagyományos kötött tartási
módban, sajtáros fejési mód alkalmazásával termel.
331 tehén átlagában az egy tehénre jutó
tejtermelés 454.0 1, a megtermelt összes tej 1503
ezer 1 volt, melynek 80 X—a extra, illetve I.
osztályú minősítésű. .

Az értékesített hízómarha állomány 250 db, mely
saját nevelésű.

A gépészeti főágazathoz a javítási és a
gépüzemeltetési ágazat tartozik. Elsődleges
feladatuk a gépek jó műszaki. állapotának
biztosítása, illetve a szükséges gé~pi munkák
elvégzése.

Az építési ágazat feladata az építési
beruházások kivitelezése mellett, a már meglévő
épületek folyamatos karbantartása, szabad
kapacitástól fü;gően Pedig szolgáltatás végzése
külső megrendelok részére.

A termelőszövetkezet a melléktevékenység
keretében ma;a állít.ja elő az állatállomány
keveréktakarmany szüksegletét.

Az alaptevékenységen kívüli tevékenység
keretében a terménybolt fenntartása, a háztájiban
előállított termékek, állatok forgalmazása és
szállítása folyik.

A termelőszövetkezetben jó ütemben halad a
számítógépes információs rendszer kialakítása.
Ezen a téren társüzenjek részére már több bemutatót
tartottunk. A használatban lévő programok
értékesítési jo;ával is rendelkezünk.
Érdeklődés eseten ezek a programok megtekinthetők,
megvásarolhatok.

A termelőszövetkezet segíti, támo;atja a község
kistermelőit ingyenes takarmány— es alomszalma
juttatással, cukorgyári melléktermék kedvezményes
beszerzésével, legelőterületekkel.

y szerint talajművelési, vetési,
-yvédelmi, betakarítási munkákat is elvé;ez.
ezi a kistermelők által előállított sertesek

.+

:.

~

A termelőszövetkezet részt vesz a község
fejlesztésében, a községi intézmények
támogatásában. A községi úthálózat bővítésehez, a
gázvezeték fektetéshez, a szeméttároló
karbantartásához, hóeltakarításhoz, a községi
földutak évente egyszeri rendbetetelehez
erőgépeket, szállítóeszközöket, a gázberuhazashoz
töltésanyagot biztosít. .

Jelentős összeggel támogatja a kozsegi
sportkört, a Művelődési Hazat, a kozsegi
egészségÜ;yi intezmenyeket. . .. .

Közremuködött a helyi rendorörs gepjarmuvel es
hírközlő eszközzel való ellátasaban. A fentiekhez
erejéhez mérten a továbbiakban is segitseget,
támogatást ad.

Annak ellenére, hogy a szovetkezetnek
veszteséges a községi daráló, és az apaallat
gazdálkodás .‘sertés termékenyítés.’ továbbra is
fenntartja a kistermélés biztonsága érdekében.

A földtörvény módosítása körül kialakult
politikai huzavona a szövetkezetben is
bizonytalanságot szül.
Ha Űjszászon jogos földvisszaigénylő lesz, a
termelőszövetkezet a törvény előírásainak
megfelelően a földterületet kiméri. Ezen területek
kijelölése az 1990. március 23—i közgyűlésen
megtörtént.

Napjainkban a termelőszövetkezet pénzü;yi
helyzete stabil, kiegyensúlyozott gazdálkodast
folytat.

Az 1990. évi aszálykár miatt a
növénytermesztésnek 33 millió forint hozamkiesése
jelentkezett. A szövetkezet aszálykárosnak
minősült, es nyeresége mindössze 597 ezer forint
lett. Az 1991. évi tervezett nyeresége 8500 ezer
forint. A szövetkezet 1991—ben 13 millió forint
társadalombiztosítási járulékot és 5 millió forint
személyijövedelemadót fizetett az állami
költségvetésbe. Támogatást nem kapott.

Az erőteljesen me;romlott közgazdasági
környezet, a támogatasok leépítése, az
értékesítesi lehetőségek romlása, az értékesítési
árak stagnálása — csökkenése, az ipari termékek
árainak növekedése nehéz helyzet elé állítja a
szövetkezetet.

Ennek ellenére a termelőszövetkezet tagsága
bízik abban, hogy az 1991—es évet is sikeresen
zárja.

dr. Bajnai László

Az Újszászi Takarékszövetkezet tevékenységóröl

Takarékszövetkezetünk igazgatósága, valamint a
kollektíva nevében tisztelettel köszöntöm a kedves
Olvasókat. Reménykedem abban, hogy az itt
leírtakat elolvassák, hiszen Onök itt élnek
újszászon és feltételezhető, hogy Üzleti
szolgáltatásainkon keresztül a kapcsolatunk már
kialakult, hiszen szövetkezetünk 1960. óta működik
újszász községben.

Feladatunk, hogy a szövetkezeti mozgalom
keretében a pénzbeni megtakarításokat
összegyűjtsük, és meghatározott körben
pénzforgalmi és hitelműveleteket, valamint egyéb
szolgáltatásokat végezzünk.

Tevékenységünket a Pénzügyi törvény
szabályozza, ennek alapján főbb tevékenységünk a
betét~yűjtés, a hitelek folyósítása.

újszászon a taglétszámunk 2.982 fő, a részjegy
állományunk 325 ezer forint, a betétállomány 76
millió forint, a hitelállományunk 32 millió
forint.

A takarékoskodók száma mintegy 2.220 fő. Ez
ugyan azt mutatja, hogy as egy lakosra jutó betéti
összeg nem túlságosan magas, azt viszont
bizonyítja, hogy az újszászi nép takarékos és
igényes, ezt pedig a hitelállományunk i;azolja,
hiszen a felvett kölcsönökből lakások epültek,
vagy a lakásokat korszerűsítették. De jelentős az
az össze;, amIt az évek során fogyasztási célú
kölcsönkent bútorra, háztartási/ gépekre,
televízióra adtunk ki.

Takarékszövetkezetünk körzeti szövetkezet, ami
azt jelenti, hogy kirendeltséget üzemeltetünk
Szászberken, Zagyvarékason, Szolnok belvárosában
és a Széchenyi lakótelepen. Így az összes általunk
kezelt betétállomány 201 millió forint, a
hitelállomány pedig 105 millió forint. A
taglétszám 10.526 fő, a részjegy állományunk pedig
3.204.000,— Ft.

1990. évben 480 millió forint forgalmat
bonyolítottunk, összesen 27 fő adminisztratív
létszámmal. Valamennyi dolgozónknak megvan a
munkakörére előírt iskolai végzettsége, szakmai
képzettsége.

A forgalom gyors és pontos feldolgozására
újszászon Személyi számítógépet helyeztünk üzembe.
Sajnos anyagi lehetőségeink korlátozódtak, ezért
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egyelőre a többi egységünknél ezt nem tudjuk
. megvalósítani.

Szövetkezetünk pénzintézet, de egyben
gazdálkodó szervezet is. Úgy kell gazdálkodnunk,
hogy saját magunkat fenntartsuk. Nekünk kell
megteremteni a betéti kamatokat, a kamatok utan mi: fizetjük a 20 Y. jövedelemadót, ezen kívül az eves
nyereségünkből a költségvetés részére nyereségadot
is fizetünk, de emellett műszaki fejlesztesi
hozzájárulást és szakképzési hozzájárulást is

. fizétnünk kell.
‚ A mai fogyasztoi arak mellett 1991. évre nem

számíthatunk jelentős betétállomány növekedésre,
de reméljük, hogy ügyfeleink a kis összegű
megtakarításukkal is felkeresnek bennünket.

. Jelenleg minden hitel—igényt ki tudunk elégíteni
fogyasztási célú kölcsönökkel.
A betéti kamatok 1991. március 31—től
szövetkezetünknel is emelkednek, reméljük, hogy ez
évben is jelentős for;almat tudunk bonyolítani.

. Ugyfeleink részere szeretnénk bővíteni
; tevekenysegeinket, csekkszamlák, bankszámlák

vezetésével.
L Takarékszövetkezetünk nevében jó egészséget,
: eredményes, nyugodt esztendőt kíván:

L Varga Jánosné
elnök

Tájékoztató az Újszászi Vegyesipari Kisszövetkezet
1990. évi gazdálkodásáról

‘r..

UJSZASZI
.‘, .~ .

Jelenlegi helyzetünket mérlegelve,
kilátásainkat figyelembe veve, a 30—40 X—os
várható infláció ellenére pillanatnyilag 10 X
bérfejlesztést tudunk dolgozóinknak 1991. april~s
1—től kezdődően bevezetni. Évközi helyzetünk
javulása, eredményességünknek a vartnal kedvezobb
alakulása esetén évközben további berfejlesztest
fogunk végrehajtani.

Az 1980—as évek pangó gazdasági állapotában
ragyogóbbnál ragyogóbb gazdasági ‘ eredményeket
tudtunk felmutatni a szövetkezeti kollektíva
odaadó, fegyelmezett munkája eredményeként, pedig
a körülményeink akkor sem voltak irigylésre
méltóak.

A jelenlegi nehéz helyzet — amelyek között
élünk és dolgozunk — minden korábbi időszakhoz
képest jobban igényli az egymás közötti jó szót, a
biztatást, egymás megértését, a kölcsönös
tiszteletet. Nem szabad, hogy energiáinkat belső
torzsalkodások emésszék fel. Osszefogva, sorainkat
szorosra zárva, egymást megbecsülve,
meggyőződ~ésem, hogy sikeresen túljutunk az 1991.
évi megmérettetésen, a gazdaság mélypontján, az
azt követő kedvezőbb körülmények lehetővé teszik
majd a régi pályára való visszaállást.

A szövetkezet dolgozóinak, tagjainak és
alkalmazottainak a lap adta lehetőséggel élve az
1991. évi munkák végrehajtásához sok sikert és jó
egészséget kivánok

Nagy László
elnök

A “Keleti Piac’ összeomlása meglehetősen nehéz
helyzetbe hozta a magyar gépipart és gépgyártást.

: Szövetkezetünk jellegénél fogva az iparnak ezen
ágazatához kötődik, az itt érvényesülő tendenciák
elenyésző nagyságrendünk következtében ránk nem

‚ közvetlenül, hanem közvetetten hatnak.
1990. évben a gépiparban zajló piaci

átrendeződés jelentős termelési volumen
csökkenéssel, termeléssel le nem kötött
kapacitások nagyarányú megjelenésével párosult.

: A gazdálkodás körülményeiben beállott
nehézsé~ek ellenére szövetkezetünkre 1990—ben a

: kapacitas folyamatos lekötöttsé~e, a folyamatos
munkaellátottság volt a jellemzo. Gazdálkodásunk
eredményessége az 1989 évi több mint 10 millió
forintról 1990. évben, 4,5 millió forintra
mérséklődött. Vállalkozási árainkban a
folyamatossá váló anyag— és energia
költségnövekedéseinket a jelentős Országos szabad
kapacitásokból adódó kiélezett árverseny
következtében nehezen vagy megkésve tudtuk
érvényesíteni. Az év elején végrehajtott 20 X—os
béremelés járulékkal égyütt közel 3 millió
forinttal növelte költségeinket.

Fizetőképességünk folyamatos fenntartására
bevételeink akadozása miatt év közben hiteleket

‘ kellett felvennünk, s a banki kamatok nagyarányu
: növekedése következtében az 1989 évhez képest 1,7

millió forinttal több kamatot kellett fizetnünk.
‘ A fentiek, valamint a tovább nehezedő
: gazdálkodási körülmények figyelembevételével

megállapítható, hogy a nyereség nagyarányú
I csökkenése ellenére a szövetkezet tagsága
‘ szervezett, fegyelmezett munkavégzésével

eredményes évet hagyott a háta mögött. Nincs
szégyenkezni valónk.

Az Újszászi Vegyesipari Kisszövetkezet
‘ közgyűlése már 1989 őszén megtárgyalta és

elfogadta az üzletrész juttatási és
részjegyemelési szabályzatát.

‘ A szövetkezeti törvény változása lehetővé tette
az 1988. december 31—i vagyonállomány 50 X—ának
nevesítését a tagok között. A szövetkezetnél
töltött idő és kereset alapján kiosztott

: üzletrészre, ingyenes értékpapírra 1989. évre
. 24,71 X osztalékot fizettünk ki 1990 év elején az
. adózott eredményből. Az 1990. évben realizált 4,5
; millió forint nyereség 15,32 7. üzletrész osztalék

kifizetését teszi lehetővé az évzáró közgyűlést
követően.

: Gazdálkodásunk biztonsága céljából a jobb
L években félretett 2 millió forint megadózott

tartalékkal és 1,2 millió forint Ipar Hank
reszvénnyel rendelkezünk.

. Az 1991. évi kilátásaink nem kedvezőbbek a
: megelőző évhez viszonyítva, de a
L munkaellátottságunk folyamatos fenntartásával

talpon maradásunkat biztosítani tudjuk. Hogy a
L kapacitas—tulkínálat miatt nyomott vállalkozási

arainkba a tolünk független inflációból adódó
‘ költségnövekedéseinkből mennyit tudunk vagy

tudtunk tovabb hárítani, azt majd az 1991. évet
‘ kovetoen tudjuk számba venni. A ‚jelenlegi

gazdasagi körülményekből e;yertelműen
‘ prognosztizalható, hogy az eredményesseg további
. csokkenese varható 1991 évben. A visszaesés

merteket a saját termék százalékos részaránya, a
‘ termekösszetetel 1990. évhez viszonyított kedvező

Vagy kedvezőtlen változása nagymértékben
befolvasolhatja.

Tájékoztatás a vezetékes gázhá~ózat ~étesitéséröI

A polgármesteri hivatal 1991. február 18—án
18,00 órára összehívta a nagyközség mindazon
utcáinak lakóit, amelyekben ezidáig a hálózat még
nem épült meg.

A tájékoztatóban elhangzott, hogy még 21 utca
van, ahol nem épült ki a vezeték. Ez évben
szeretnék a gázhálózatot teljesen kiépíteni. A
TIGÁZ Szolnoki Uzemigazgatósága a gázhálózat
fejlesztési engedélyt me~adta.

Mindazon tervezőktő]. es kivitelezőktől kértünk
árajánlatot, akik az előző években községünkben
dolgoztak. Ezt megkaptuk a “REKONTERV Kft~—től, a
“KONSTRUKCIÓ Kft”—től, a TIGAZ Műszaki Tervezői
csoportjától, az “ÉPVILLSZER Kft”—től, a “KOMFORT
GMK’—tól és az ~AGR0I3ER” szolnoki irodájától.

A hivatal részéről az elmúlt évek
tapasztalatainak figyelembevételével tervezőként a
“REKONTERV Kft”—t és a KONSTRUKCIÓ Kft”—t, míg
kivitelezőnek az Abonyi “KÉKLANG GMK”—t és a
szolnoki “KONSTRUKCIÓ Kft”—t ajánljuk a
lakosoknak.

A hivatalhoz beérkezett nyilatkozatok alapjan
úgy ítéljük me~, hogy a 21 utcából várhatóan
10—12—ben valósitható meg a gázhálózat létesítése,
mivel a többi utcában vagy egyáltalán nem kérik a
hálózat kiépítését, vagy csak nagyon kevesen
igénylik azt. Ilyenek p1. as Alkotmány üt, a
Damjanich üt, a Dankó ?. út, a Kis üt, a Kiss E.
Út, a Tél út, a Vörösmarty Út, és a Zagyva út.
Nehéz a féloldalasan beépített utcák helyzete,
mint p1. a Nyár úté, a Védgát útnak a Zagyva úthoz
csatlakozó részéé és a Tél úté. Azokban as
utcákban, ahol jó arányban kérik a hálózat
kiépítését, a kapott árajánlatok birtokában
elmondható, hogy 20.000,— Ft körüli áron a munka
elvégezhető.

A tá.~ékoztatásban felhívtuk a megjelent lakosok
figyelmet arra is, hogy azok az utcák, ahol az
összefogás lehetősége biztosított, ezt feltétlenül
használják ki, és közösen terveztessék meg és
végeztessék el a munkát, mert ez is jelentős
megtakarítást eredményezhet. Ezt az állításunkat a
tervezők és a kivitelezők is megerősítették.
Ilyen kapcsolódó utcák a Tápiógyörgyei Út
Batthyány üt — Vágóhíd út, a ‘Május 1. út
— Szamuely T. út, a Tavasz Út és a Nyár út.

A tervezőknek kitötöttük, hogy a TIGÁZ és a
Bányaműszaki Felügyelőség által jóváhagyott
terveket kérünk 1991. április 15—ig, a
kivitelezési munkákat pedig 1991. július 31—ig
kérjük befejezni. Nem szeretnénk, ha a
kivitelezésnél kimaradt föld elszállítása az
átadás—átvételig nem történne meg, vagy a földet a
vízelvezető árokba töltenék, mert ezekben az
esetekben az átadás—átvételhez nem járulunk hozzá.

A közösségi képviselők figyelmét felhívtuk,
hogy úgy szervezzék az utcák lakóit, hogy a
befizetések időben megtörténjenek, Olyan eset ne
fordulhasson eb, hogy valakinek a kivitelező
felteszi a csatlakozo csonkot, és a szükséges
befizetes elozetesen nem történt meg, mert ez a
vegelszarnolast akadályozza, illetve a közösségnek
tobbletkiadast eredményezhet.



~He1yi dolgaink
A pénzügyi lebonyolításról Farkas Józsefné

jegyző tájékoztatta a jelenlévőket.
Mivel a tájékoztatón a helyi TakarékszöVetkezet

nem képviseltette ma~át, ezért az előzetes
elképzeléstől eltéroen olyan elhatározás
született, hogy az elmúlt évhez hasonlóan történik
a pénzügyi lebonyolítás, s azt a hivatal fogja
megszervezni, mely a lakosokra nézve előnyösebb is
lesz.

Kérte a lakosok megértését a iS X—os központi
támogatás, illetve az ÁFA visszatérítés ügyeben. A
15 X—ot — amennyiben anyagi helyzetük megengedi —

meg tudják előlegezni, de az ÁFA—t csak akkor
tudják kiutalni, ha azt az APEH—től megkapják.
A polgármesteri hivatal nem hasznal.)a a lakosok
pénzét, mert azt teljesen elkülönitett számlán
kezelik. A kölcsön folyósításánál az előző évihez
képest annyi változás van, hogy az 50 X—os
kamattámogatás ez évben csak 30 X—os.
A kivitelezői és az egyéb költségek, mint Pl. a
műszaki ellenőri díj, beméretési költség,
élőrákötés költségei elszámolasa utan a visszajaro
összeget a hivatal mindenkinek kiutalja.

A tájékoztatók elhangzása után a lakosok tettek
fel kérdéseket:

Konka Pál Újszász, Ősz Ut 1. sz. alatti lakos
elmondta, hogy az Ősz Út rossz helyzetbe került,
mivel a Csillag úton nem lett teljesen kiépítve a
vezeték, így a két utca találkozásáig a mintegy
60—70 méterre eső többietköltseget is meg
kellene fizetniük. A Csilla~ úton a szolgálati
lakáshoz sem lett az elmult évben a vezetek
kiépítve, ezért kéri, hogy amennyiben lehetséges,
az ez évi kiépítésnél az egy lakosra juto
költséget a hivatal biztosítsa az Ősz úti
lakosoknak. Kérdezte még, hogy mivel az Ősz Út 20.
és 22. számÚ ingatlanokhoz nem kívánják a gázt
bevezetni, végig ki kell—e építeni az utcaban a
vezetéket?

Nobik Györgyné kérdezte, hogy ugyanúgy
visszakapja—e a pénzét az, aki nem vesz igenybe
kölcsönt?

Almási János a kölcsön folyósítasaról es a
visszatérítésről kért részletesebb információt.

Elekes Béláné arról kért tájékoztatást, hogy ha
a Munkás útról egyedül kívánja a gázt bevezetni,
ez részére milyen költséget jelentene. Ugyanezzel
kapcsolatos volt a kérdése Hegedűs Sándor Nyár úti
lakosnak is.

Retter Pál Ősz úti lakos a változó kamatok
törlesztéséről érdeklődött.

Kanalas Attila Zagyva úti lakos afe~lől
érdeklődött, hogy a Munkás útról hogyan oldható
meg a gaz bevezetése. Ez milyen költségkihatással
lenne a lakosokra, figyelembe véve azt, hogy
mennyien vannak azok, akik a bevezetést igénylik.

Apró Ferenc Tavasz úti lakos kérte, hogy az
utatjarok atvagásat a gázhálózat építésekor ne
engedelyezze a hivatal, és az eredeti állapot
visszaállítását követelje meg.

Norman László József A. úti lakos szeretné a
gazt a lakasába bevezetni, de kérte, hogy olyan
eset ne forduljon elő, mint 1988—ban a Bajcsy—Zs.
uti halozat építesekor, amikoris többszöri
befizetes terhelte a lakosokat.

A kérdésekre adott válaszokat a jelenlévők
tudomasul vették azzal, hogy lehetőség szerint a
legkedvezőbb megoldást kérnék megvaló~ítani.

- Avalaszok megadasa után a hivatal részéről
kertuk a közössegi képviselőket, hogy a
tervezőkkel és a kivitelezőkkel minél előbb ve~yék
fel a kapcsolatot, hogy a tájékoztatoban
elhangzottaknak megfelelően a határidőket tartani
lehessen.

Az érintett utcák közösségi képviselőinek névsora:

1.7 Alkotmány Út: Viszkok Ferenc, Alkotmány út
24.

2.7 Batthyány út: Vastag Gábor Batthyány Út 6.,
Juhasz Istvan Batthyány út 21. .

3.7 Damjanich út: Kocsis István Dam4anich út 4.
‘1.7 Dankó P. Út: Marosán Gyula Danko P. Út 12.
5.7 Jozsef A. ut: Oláh János József A. Út 23/A.
6.7 Kis Út: Kolozsi Ferenc Kis Út 10.
7.7 Kiss E. ut: Cseh Miklós Kiss E. út 1.
8.7 Május 1. út: Farkas Sándor Május 1. Út 12.
9.7 Munkas ut: Ilyes Sándor Munkás Út 15

10.7 Nyár Út: Kókai Ferenc Nyár Út 13/A.
11.7 Ősz Ut: Konka Pál Ősz Út 1~
12.7 Rozsa Út: Buzás Sámuel Rózsa Út 4.
13.7 Szamuely T. Út: Bóta János Szamuely T. Út 7.
14.7 Szaszberki Ut: Kanalas Antal S~ászberki Út 4.
15.7 Tavasz ut: Nemethné Varga Edit Tavasz út 3.

Apro Ferenc Tavasz Út 13.
16.7 Tápiógyörgyei Út: Hajdú Sándor Tápiógyörgyei

út 2/A.
17.7 Tél Út: Lázár József Tél Út 6.
18.7 Vágóhíd Út: Boros József Vágóhíd Út 5~
19.7 Vedgat ut: Nagy Lászlóné Védgát Út 49.
20.7 Vorösmarty ut: Szűcs Pálné Vörösmarty út 3.
21.7 Zagyva ut: Kanalas Attila Zagyva út 7/A.

— ~[újszÁszi
[ RIr~d~J

Az utcák lakóival a közösségi képviselők
tartjak a kapcsolatot, de természetesen szüksé~es
esetekben a lakosok reszére a kért felvilágosítast
a hivatal részéről is megadjuk.

Kér.jük a felsorolt utcák lakóit ho~y a
tervezesi és kivitelezési munkák ejindítasához
szukseges5.000,— forintot 1991. március 15—ig
sziveskedjenek befizetni. A befizetéshez a
kozossegi. kepviselok juttatják el a szükséges
atutalasi postautalványokat.

Nyilvántartásunkból megállapítottuk hogy a
Hor~asz ut, a Szondi Út és a Védgát Út /Dankó P.
‚ittol a 35—ös számig/ lakói, akik 1990.
szeptembereben kaptak a gázhálózat létesítéséhez
hozzajarulast, ezidaig nem fizették be az 5.000 —

Ft—ot, ezert kerjük, hogy 1991. március 15—ig
szivesked.jenek a befizetést intézni hogy a
munkav~gzesneko~.tse legyen akadálya.’ Szives és
megerto kozremukodesüket előre is megköszönjük.

Kovács György
muszaki ügyintéző

Pinokkió játékai
A tantestület elhatározása szerint az

1990—91—es tanévet Új szervezeti formában kezdtük
el. Az úttörőmozgalom formái helyett alsó
tagozatban Pinokkió GyermekszerVezet néven
kezdtük meg a munkát.

Az új forma — elképzeléseink szerint — ú,~
tartalmat is jelent. Valamennyi alsós nevelo
célja, hogy több programmal segítsük a gyermekek
szórakozását, az osztályok igazi közösséggé
alakulását.

A hagyományos programokon túl /akadályverSenY
a pákozdi csata emlékére, hulladék~yűjté5,
fenyőbál, farsangi bál/ újabbakkal is előalltunk.
Éves versenyt indítottunk, melyben a havonta
me~rendezett sport— és szellemi vetélkedőkön
nyujtott teljesítményt értékeljük. Könyvkutatásra
ad lehetőséget a folyamatos havi fe)törő,
iz~a1makat kínált az ügyességi vetélkedó, a
szepkie~itési verseny stb. Legnagyobb
népszerűségnek azonban a sportversenyek
örvendenek, jelezve, hogy ez a korosztály szinte
kielégíthetetlen mozgási~énflyel rendelkezik. Az
iskolai lehetőségeken tul egyéb formákat is
kerestünk. Ezért szerveztük meg két alkalommal a
mátrai szánkótúrát, mely — remélhetőleg —

hagyományként fog meghonosodni.
Tapasztalataink felhasználásával a második

félévben is a korábbinál több programot kivánunk
szervezni az alsós tanulóknak.

Hagyományos farsangi mulatságunkat március
3—án tartjuk. Ezt követi — a kisebb programok
mellett — a március IS—i megemlékezés;
sportverseny a tanítók és a gyermekek csapatai
között, majd a gyermeknapi rendezvény, melyben a
szülők részvételére is számítunk. Az éves verseny
eredményhirdetése ünnepélyes báli keretek között
történik majd. A nyári szünet elejére keressük a
táborozási lehetőséget, de erre vonatkozóan
végleges elképzelésünk még nincs.

Programjainkra ezúton is meghívjuk a tisztelt
érdeklődőket, s egyúttal

KÖSZÖNJÜK A SZÜLŐKNEK ÉS NEVELŐKNEK, BOGY
PROGRAMJAINK MEGVALÓSÍTÁSÁT SZABAD IDEJÜKET
FELHASZNÁLVA SEGÍTETTÉK!

Pinokkió és társai

~rán!j a m~tra!
A téli szünet kellemes élményei, és a friss hó

újabb szánkózásra csábították az alsótagozatos
gyerekeket és szüleiket. Így a 180 felsős,
valamint a 200 na;ykerti tanuló után február 16—án
két buszra való bator vállalkozó vágott neki a
Nátrának.

Lelkesedésünk nem ragadt át a buszra. Az elso
öt meter már izgalmakat hozott: lesz—e a fekete
füstből működő busz, vagy sem?

Végül mégis feltüntek a hegysé; körvonalai, S
gondolatban már csÚsztunk is lefele. Csúsztunk.



valóban... Parkolót Ugyanis csak Nátraháza után
találtunk, ahonnan el kellett gyalo;olni a
szánkópályáig — he~ynek fÖl. Alföldi nep lévén
már ekkor igen sűrun vettük a friss hegyi leve~őt
s 15 perc után örömmel betűzgettük a SZÁNK6PALY1~
feliratot.

Megkezdődött hát a rég várt lesiklás. Egyik
szánkó a másik után suhant a lenti fák felé, neha
rá, mert a törzsek, tuskók seho;y sem akartak
elállni as útból pedig mi szoltunk. Nem ők
bánták... Fölfelé ~ztan eszünkbe jutott, milyen
~ok is tud lenni 70 cm fehérség.

ügy két és fél óra múltán egyre több szánkó
csúszott Üresen lefelé, mivel gazdáik a lejtő
tetejére fagytak. E~yesek csurgó könnyek záporával
áhítoztak a busz utan. Ezért aztán elindultunk —

immár lefelé — a busz megváltó melege felé. /Talán
mégsem lehet olyan Szép a fagyhalál!/

Csodák csodája, senkit nem hagytunk el.
Megvolt mindkét kezünk, lábunk és sofőrünk.
Indulás!

A busz védett melegében jólesett
végigpillantani a hófedte lankákon, átnézni a
végtelenbe nyúló alföldi hómezőn, megszámolni az
élelmet kereső nyulakat, őzeket, fácánokat. S jól
esett mindent elmesélni az otthon váróknak.

Viszont látásra jövőre veletek ugyanitt!

Kiállítás
Minden bizonnyal felejthetetlen művészi élményben
volt része azoknak a tárlatlátogatóknak, akik
el~öttek Turza Ferenc helyi festomüvész
kiallításának ünnepélyes megnyitójára. A
kiállítást Iványi Péter a Zichy Galeria igazgatója
nyitotta meg, aki beszélt a művész hitvallásáról,
a tájhoz, a szülőföldhöz kötődő szeretetéről.
Turza Ferenc képei as újszászi táj szépségét, a
természet csodálatos világát varázsolják a
tárlatlátogatók elé. Különösen megkapóan ábrázolja
a Zagyvapartot, a Tápió han~ulatát, a Parkerdő
minden évszakban más—más termeszeti szepsegét.
Turza Ferenc nem először mutatkozik be a
képzőművésZet iránt érdeklődőknek újszászon. Így a
kiallítási programok látogatói figyelemmel
kisérhették piktúrájának kiteljesedését.
Folyamatos és töretlen ívű fejlődés tanúi lehettek
as érdeklődők. Egy állandóan gazdagodó,
következetesen építkező festői pálya állomásair~

Iványi Péter és

voltak ezek a találkozások. A látásmód, s a művek
témája nem, vagy alig változott, a képi
megfogalmazás azonban egyre elmélyültebb lett.
Továbbra is szeretettel várunk minden kedves
érdeklődőt, de aki valamilyen más elfoglaltsága
miatt itt nem tudja megnézni a tárlat anyagát, as
a Megyei Művelődési é5 Ifjúsági Központban március
végén Szolnokon is megtekintheti a kiállítást.
A művésznek további munkájához sok sikert, erőt és
egészséget kívánok. Lugosiné Urbán Erzsébet

műv.ház igazgató

Tisztelt Újszászi Híradó

Köszönetet szeretnék mondani Tursa Ferenc
festőművész úrnak, amiért lehetővé tette, hogy
gyönyörködhessünk mindannyian művészi
alkotásaiban.

Ebben a rohanó világban ~óleső érzés egy ilyen
színvonalas kiállítást meglatogatni, mint a művesz
úré.

A Művelődési Ház 1—es klubtermében megrendezett
tárlat, ha csak fél órára is, de elfeledtette
velem a mindennapos ;ondokat. Festményeiből
nyugalom és pihenteto érzes áradt felém.
Azt hiszem, aki látta a kiállitást, hasonló
érzésekkel távozott. De aki nem látta még, annak
igaz szívemből a.jánlom, szakítson időt a
festmények megtekintesére.

Mé~ egyszer köszönet a művész úrnak, valamint a
Művelodési Ház vezető’)ének és dolgozóinak ezért a
~‘pihentető kis szigetert~.

Munkájához kívánok sok sikert és jó egészséget,
hogy még sok művészi alkotással szerezzen örömet
mindenkinek.

Terék Lászlóné
Bercsényi u. 2/a.

KELL-E KULTÚRA ÚJSZÁSZON?

Népi díszítőrnűvészeti szakkör

A Művelődési Ház márciusi programja
—nagyobb tömegeket mozgató rendezvények.
Március 9. DISCO Vezeti: Varga Zsolt lemezlovas.
Március 15. Történelmi játszóház. 184.8—as

jelképek készítése. 10—12 óráig óvodások és
altalános iskolások részére. 15—21 óráig:
Játékkaszinó, TINI DISCO Belépés csak
diákigazolváflnyal!
Március 31. Húsvéti DISCO Vezeti: Varga Zsolt

lemezlovas.

MÁRCIUS 15.
Az ünnepi megemlékezésre a Vörösmarty ház /Kossúth
út 1. szám.’ udvarán kerül sor, minden kedves
érdeklődőt várnak a szervezok.
A délelőtt folyamán a művelődési ház klubjaiban_es
a könyvtárban történelmi játszóház, vetélkedok,
video vetítés ~yerekeknek. A színházteremben a
község lakói szamára 855taliteniszbajnoksag.

Honismeret
Amikor az Újság megalapításáról beszél;ettünk,
szeles körben hallgatt~ui~ meg a vélemenyeket,
javaslatokat. Azt gondoltuk, hogy ez as első újság
Ujszaszon. Levéltári adatok azonban azt
bizonyították, hogy volt már a községnek lapja,
“Tarsoly” címmel. Ez 1913. január 19. és 1914.
april15 19. között jelent meg.
Arra kerjük olvasóinkat, hogy akiknek tulajdonában
van es as Újság, va~y tudnak olyan személyekről,
akiknek lehet peldánya belőle, jelezze a
szerkesztőség felé.
Szeretnénk bemutatni belőle egy—két érdekesebb
reszt. Á levéltárban tudomásunk szerint nem
talalhato a “Tarsoly” című lapból egy példány Sem.

~KIÁLLÍTÁS RENDEZVÉNY_____ t __

Nagyszerű kezdeményezésnek lehettünk tanúi
1991. február Q—én a Művelődési Házban, ahol as
Újszászi Művészeti Együttes mutatkozott be a
nagyközönségnek.

Már as is új volt, hogy a belépődíjat nem a
szokásos módon fizette a közönség, hanem amennyit
a pénztárcája megengedett, annyit áldozott as
előadásra. Telt házzal ment as előadás. .

Ennek eredményekent 11.000 Ft bevételhez jutott
a Művelődési Ház, mely bevételt a Művesseti
Együttes támogatására kíván felhasználni.

A Korona Kft videofelvételt készített a
műsorról. ..

A műsor nagyon színvonalas volt. Oröm volt
nézni és hallani a kiváló tehetségeket, és ki
gondolná, hogy ezek as emberek itt élnek
közöttünk, vagy éltek a közsé~ben.

Nem is tudnám rangsorolni oket, csak a csodálat
hangján tudok szólni róluk. Élvezetes, jó előadás
volt.

Egy megjegyzésem azért van még. Nagyon sok
embernek még tanulnia kellene a kulturált
viselkedést, aminuk hiánya engem, és azt hiszem
több jóérzésű embert zavart.

Az újszászi Művészeti Együttesnek még további
sok sikert kívánok, és még nagyon sok mecénást!

Balogh Regina
Könyvtár igazgató

A gyermek népi díszítőművészeti ssakkör a
művelődési ház keretein belül három éve alakult.
Tagjai alsótagozatos leánygyermekek, akiket azzal
a céllal gyűjtöttem magam köré, hogy
megismertessem velük hazánk legjelentősebb
néprajzi tájegységeinek díszítőművészetét. Ezzel
együtt megtanulják a hétköznapi élethez ‘ szükséges
legalapvetőbb öltéstechnikákat, gyakorlatot
szereznek as e;yes hímzésfajták eredeti harmónikus
szinösszeállítasábafl. orömmel dolgoznak a
foglalkozásokon, hiszen praktikus használati
tárgyakat készítenek a maguk és szeretteik
számára. Úgy gondolom, as ilyenfajta tevékenység a
kislányoknak valóban hasznos idotöltést jelent.
ugyességük, kitartásuk és szorgalmuk a biztosíték
arra, hogy a szakkörön megszerzett ismereteket
gyermekkorukban környezetük szebbétételére
használják fel, későbbi életük során pedig
családtagjaik öltözetének díszítésére és otthonuk
sajátos varázsának megteremtésére. A. foglalkozást
vezeti: Harangozóné Kiss Tünde. Foglalkozások
időpontja: péntek 16 — 18 óráig. .



FELHIVAS -~ TÁJÉKOZT
A Polgármesteri Hivatal Adócsoportja felhívja az
adófizető állampolgárok figyelmét, hogy az
esedékes félévi adót 1991. március 15—ig
fizethetik be adópótlékmentesen.

Kónyár Zsigmondné
csoportvezető

Szakma nap
A polgármesteri hivatal részéről a megyei
építésfelügyelet képviselőjével közösen szakmai
napot tartunk a községben telephellyel rendelkező
epitoipari agazatban tevékenykedő iparosok és
vállalkozók, valamint műszaki vezetői
tevékenységet folytató lakosok részére 1991.
március Ii—én ~hétfőnr de. Q órai kezdettel a
muvelodesi. haz klubhelyiségében.

Kovács György
muszaki ügyintéző

A múlt évben a Társadalom Biztosító céltámogatást
adott a község egészségügyi alapellátás
javitasara. Így leh~etőségünk nyílt az egészségház
elavult bútorzatát részben kicserélni. Vettünk egy
fizikotherapiás UH készüléket. A decemberben
megrendelt EKG gepet februárban megkaptuk. Ezen
felszerelesekkel emelkedett a helybeni vizsgálatok
elvégzésének lehetősége.

Varga Sándorné
Eü.és Szoc.pol.biz. elnöke

R k~z~g~ v~rö5k~re5zt~
Az Újság hasáb.~ain hozzuk községünk lakóinak
szíves tudomasára, hogy vöröskereszt
alkapszervezetünk titkár személyében változas
történt: Rózsa Györgyné, aki 7 éven át volt az
alapszervezet titkára, kérte felmentését a titkári
teendők alól. Dr.Nemes József — a vöröskereszt
helyi elnöke — lemondását megértően elfogadta es
meleg szavakkal köszönte meg munkájat. Javaslatot
tett az új titkár személyére, amelyet a vezetoseg
elfogadott. Í;y községünk vöröskeresztes titkara
Bakó Józsefne a Szociális Gondozási Központ
intézetvezető főnővére lett. Dr.Nemes Józsefet
elnöki tisztségében a vezetőség megerősítette.

— 1991. március 14—én Véradás
Helye: Psychiátriai Osztály újszász, Abonyi ut

1. szám.
Időpontja: de. 9—13 óráig.

Ezúton is kérjük kedves véradóinkat, valamint
községünk lakosságát, hogy akik emberbarati
szeretetbőik vért kívánnak adni, március 8—ig
jelezzék szándékukat az alapszervezeti
titkároknál, vagy Dudás Andrásnénál a psychiátriai
osztályon.

Psychiátriai osztály dolgozói

— 1991. március 15—től április 15—ig szervezett
ruhagyűjtési akció lesz községünkben. Az akció
célja: a nehéz körülmények között élő emberek
megsegítése. A családokban feleslegessé vált
ruhaneműt, kinőtt ;yermekruhát tisztára mosva,
vasalva — a helyi gyogyszertárban lehet leadni.
Községünk rászoruló lakói is részesülnek az
adományból. Minden jószándékú segítséget
köszönettel fogad a Vöröskereszt.
— “Családért” elnevezéssel sorsjegyet bocsát ki a
Szolnok Városi Vöröskereszt. A sorsjegy ára: 20
Ft. Megvásárolni az alapszervezeti titkároknál es
a gyógyszertárban lehet március 10—e után. A
sorsjegy húzási időpontja: 1991. május 8—án a
Centrum Áruházban. 200 ajándék kerül kisorsolásra
/gépkocsinyereménybetétkönyv, 25. 000 Ft. —os
lakásnyereménybetét, ajándékutalványok, ébresztős
rádió stb.7
— 1991. május 8—án — a Vöröskeresztes Világnapon —

gyertyás felvonulást szervek a Szolnok Városi
Vöröskereszt. ~~Gyújts fényt a sötétben” —

jelszóval. A felvonulás célja; népünk békevágyának
kifejezése.
Kérjük községünk lakóit, vöröskeresztes tagjait,
segítsenek a programok megvalósitasaban.

Aprily Lajos: Szem mögött, Szó mögött
Gondárnyék feketül;
És mégis ne remegj;
Lélek van tev~led;
Nem maradsz egyedül.”

Az Országos Mentőszolgálat Jász—Nagykun
—Szolnok Megyei Mentőszervezete vezető
főorvosával, Dr. Lückl Jenővel történt beszél;etés
és véleménycsere során az alábbi felvilágositást
kaptam:

Az Aerocaritas Sürgősségi Közúti és Légi
Mentőszolgálat adományokból működő önkéntes
szervezet, s működése az adományok befolyásának
függvénye.

Az állami költségvetés támogatásával jelenleg
is i~en .jól működő mentőszolgálat munká.~ának
javítasa erdekében /azaz a betegek érdekeben7
szintén adományszámlát nyitottak, ho;y
gépkocsiparkjuk Toyota gk—ra cseréléset
meggyorsítsák.

Az Országos Mentőszolűálat adományszámlája
központi, ezert a befizetesi bizonylaton kérjük
jelölni Jász—Nagykun—Szolnok megyét, illetve
üjszászt, mert ebben az esetben elkülönítetten
kezeljük.

OTP XIII. kerületi körzeti fiók Budapest,
Visegrádi ot 7-’b.
217—98292 Országos Mentőszolgálat Adományszámla

6378—6

Mindkét számlára a befizetési csekk a
rendelőmben rendelkezésre áll.

Kérem, akik tehetik 7vállalatok, személyek7, s
támogatni kívánják e nemes célú szervezeteket,
— kinek melyik a szimpatikusabb —‚ azon szervezet
befizetési csekkjét nálam beszerezhetik, s a
befizetést bármelyik postahivatalban me;tehetik.

Mindkét szervezet, s a rájuk szorulo emberek
nevében is köszönöm a segítő támogatást.

Dr. Szóró Magdolna
körzeti orvos

ATÓ UJSZASZI~

földi úton nem remélhet segítséget, illetve ha —

bár jók az útviszonyok — mentő 30 percen belül nem
várható. Ha a hívás tévesnek, vagy Utólag esetleg
indokolatlannak bizonyult, a hívót semmilyen
anyagi felelősség nem terheli!

Azért, hogy gépeink repülhessenek óránként
62.000 Ft—ot kell biztosítanunk. A szükséges
összeget önkéntes adományokból, és pártoló
tagjaink, az Aerocaritas kártyák tulajdonosainak
pénzéből teremt jük elő. Évek óta tartó
működésünkről az állami költségvetés máig nem vesz
tudomást.

Segíthet bennünket minden faluban, vagy
városban dolgozó kollégánk. Ehhez kérjük, hogy a
körzetükben élő autós emberek közül ötvenet
léptessenek be AEROCARITAS 1000” tagnak.

E kártya tulajdonosát, a kocsiban ülőket és az
esetleg használhatatlanná vált gépkocsit egész
Európából díjmentesen hazahozzuk, ha külföldön
baleset, vagy hirtelen megbetegedés történt.

Az év második felében az előbb említettekhez
hasonló működési feltételekkel helikoptereket
szeretnénk telepíteni Hajdú—, Baranya—, Zala és
Győr megyében.

Az OTP BANK Budapest 22 kerületében, az ország
165 városában számlát nyitott részünkre. Az ezekre
befizetett helyi pénzből Mercedes rohamkocsikat
vásárolunk, még ebben az évben. Ezeket minden
Városban elő körzeti Orvos kolléga bármikor
igénybe veheti majd.

Lehetőségek a tagságra:
1.7 Tini—Card 100 Ft.’év
2.7 Felnőtt pártoló tags. ig. 100 Ft7év

Európai hazaszállitó kártyák:
3.7 “Aerocaritas 1000” 1000 Ft.’év
4.7 “Emergency Card” 1950 Ft7év
5.7 Bianco rendszámkártya 9000 Ft7év
Aerocaritas matrica 30 Ft/db.

Európai hazaszállító kártyák:
Magyarország területén kívül, Európában

bekövetkezett baleset, vagy hirtelen megbetegedés
esetén — orvosilag indokolt esetben — díjmentes
hazaszállításra jogosítja

a/ Földi úton az “Aerocaritas 1000” kártya
tulajdonosát, a nevén lévő személygépkocsit 7ha
használhatatlanná vált7 és a kocsiban ülőket.

b7 Földi vagy légi úton az “Emer;ency Card”
tulajdonosát. A kártyák szolgáltatása ervényességi
idejük alatt korlátozás nélkül vehető igénybe.

c7 Földi vagy légi úton a Bianco
rendszámkártyán megjelölt rendszámú nemzetközi
fuvarozásban részt Vevő személy vagy tehergépkocsi
személyzetét a kártya bevonása ellenében.

AEROCARITAS Alapítvány számlaszáma:
504—003130—9
Rendeltetési po~tahivatal: 1910 Budapest

Dr. Szakács Ferenc jr.
Az Aerocaritas főigazgató főorvosa

Bakó Józsefné
. Rózsa Györgyné

REROCRR~TRS RLRPITVÁnY
Az Aerocaritas Sürgősségi Közúti és Légi

Mentőszolgálat az ország négy körzetében Szolnok,
Miskolc, Székesfehérvár és Szeged központokkal
1991. március 16—án rohamkocsi—felszereléssel,
orvossal ellátott helikoptereket állít szolgálatba
a bajbajutottak. megsegítésére.

A helikopterek bevetéséről szuverén módon dönt
a falvakban vagy kisvárosokban praxist folytató
körzeti orvos, ha betege életveszélybe került,
vagy az ~c járhatatlansága miatt a súlyos beteg
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TELI FOCI
Ha Jól emlékszem, az előző számban arról volt szó,
hogy me~próbál labdarúgó csapatunk minél több
edzőmérkOzést játszani a jó szereplés érdekében.
Sajnos majdnem felteteles modban maradt az egész,
mert kiszemelt ellenfeleinkkel a legkülönbözőbb
okok miatt nem sikerült találkozni. Csekély
vígasz, hogy általában nem rajtunk múlott. Az
elmaradt mérkőzések helyett azonban inkább
fo~lalkOzzunk azokkal, amelyeken foci is volt,
szamszerint kettővel. Mindkét alkalommal az acélos
Tápiógyörgye volt a partnerünk, először idegenben.
ú’~szász — Tápiógyörgye 4:1 72:0v
Golszerzők: Kerekes /2v, Mérész, Kónyár.
Ifjúságiak: Újszász—Tápiógyörgye 5:2 majd hazai
pályan
Ú.~szász — Tápió~yörgye 4:3 ~‘4:0~’
Golszerzők: Méresz ~2-’, Kerekes, Gulyás
Ifjúságiak: újszász — Tápiógyörgye 6:0
Körülbelül ennyi. Ezenkívül többmint 30 kevésbbé
látványos edzés, melyekről mondhatunk akármit is,
e;yetlen dolog fogja eldönteni, hogy miképp
vegeztük el azokat. Az pedig nem más, mint a
március 10—én induló bajnokság.

Március 3—ra voltak tervezve a Magyar Kupa
mérkőzések, mivel azonban a labdarúgópályák
leginkább a középkori Magyarorszá~ ingoványaira
emlékeztetnek, így ezt elhalasztottak egy későbbi
időpontra. ~Az ellenfél Zagyvarékas lesz.~
Egyébként ilyenkor szerintem keveset lehet írni a
fociról. Kivétel ez alól a Nemzeti Sport, mely egy
nem sokra hivatott magyar válo~atott~?/ Sokat
vitatott egzotikus túráiról kisregenyekben számol
be. ~n most ezért más témát választok, bár
természetesen közvetett módon ez is kapcsolódni
fog helyi labdarúgásunkhoz.
Aki látta az olaszországi VB—t, az — a
mérkőzéseken kívül— azt is láthatta, hogyan
küzdenek meg a világcégek a pályát övező
reklámfelületért. ~0lyan is előfordult, hogy
e~y—két négyzetméteren két cé~ is hirdetett 10
masodpercenként váltva egymast.7 Nem akarom
bebizonyítani azt, hogy az újszászi futballpálya
reklámértéke ezekhez hasonló, de az is igaz, hogy
a környezetünkben működő vállalatoknak,
társaságoknak sem a világpiacon kell eladni
magukat, hanem mondjuk itt .Jász—Nagykun—Szolnok
megyében. A világcégek a reklamért csillagászati
összegeket fizetnek, mi cserébe csak annyit
kérünk, hogy egy—egy vállalat erejéhez mérten
segítse a sportot, mert remélem abban egyetértünk,
hogy sportra szükség van. Tehát nem pénzt kérünk.
A reklámért cserébe mindenki Olyan dolgokban
támogathatná a sportegyesületet, amely a
tevekenységi köréhez közel áll, nehogy a
sportújságban azt a mondatot kelljen elolvasni:
~pénzhiány miatt megszűnt. Kedves . leendő
reklámozók! A reklámszakemberek .~ szerint a
hirdetésekre fordított összegek fele az ablakon
kidobott pénz, azt azonban nem lehet tudni, hogy
majd melyik fele lesz az. Talán nem ez, hiszen a
mérkőzésekre 4—500 ember jár rendszeresen, amely
magában foglalja a megye legkülönbözőbb részéről
ideérkezett vendégeinket is.
A legközelebbi tudósítást jóval egyszerűbb lesz
megírni hiszen már valódi fociról is
beszámolhatok, nem is beszélve arról, ha jól
rajtolnánk...

Szilvasi Ferenc

Jász—Nagykun—Szolnok megyei Labdarúgó Szövetség
megyei I. o. és ifjúsá~i labdarúgó bajnokság
1990—91 évi TAVASZI sorsolasa:

1991 március 10. 14,30 : Szajol Újszász
március iT. 15 Óra: ú.jszász - Jászladány
március 24. 15 óra: Szászberek — Újszász
március 31. 15 Óra: üjszász - Jalsószentgy.
április 7, 15,30 : Sz.Vegyiművek — Újszász
aprilis 14. 15,30 : ú.,jszász - Tiszafüred
április 21. 16 óra: J.árokszállás — Újszász
április 28. 16 óra: Üjszász - Tiszaföldvár
majus 5. 16,30 : Karcag — Újszász
majus 12. 16,30 : üjszász - Kunszentmárton
május 19. 17 óra: Besenyszög — újszász
május 28. iT Óra: ü~szász - Jászapáti
junius 2. 17 óra: Turkeve — Ujszász
június 9. 17 Óra: üjszász - Kisújszállás
június 16. 17 óra: Tisza Cipő — újszász

Á főmérkőzések előtt két órával korábban az
ifjúsági csapatok mérkőznek. ‘

Az újszászi labdarúgó csapat tagjai és a csapat
tamogatói:
— a községi önkormányzat,
— a “Szabadság” Mg.Tsz.,
— a Vegyesipari Kisszövetkezet,
— az AFÉSZ,
— a Sipos Halászcsárda,

a Korona Kft
minden mérkőzésre várják a labdarúgást kedvelőket.

S P 0 R T~.

SA~~
Véget ért a me;yei sakk bajnokság, melyről korábbi
híradónkban tajékoztatást adtunk. Most pedig
közöljük a végeredményt és a helyezéseket. Az
újszászi sakkcsapatból 10 fő vett részt a
versenyen és a nagyon erős mezőnyben Takács Lajos
mögött Molnár László a II. helyet szerezte meg.
A III. helyet Ragó László, a sakkcsapatunk edzője
szerezte me~. A IV.. helyet Varga László, a VI.
helyen Gulyas Zoltán I. oszt. versenyzőnk végzett
több mesterjelöltet megelőzve. Hőgye Imre a
vártnál gyengébben szerepelt, de a 43 induló közül
így is a 12. helyen végzett. Ugyanez mondható el
Bencsik Gyuláról, is, aki ugyan két mesterjelöltet
is megvert, de jó helyezést nem tudott elérni,
mivel a gyengébb sakkozóktól nem tudott teljes
pontokat szerezni.
Február 17—én került megrendezésre az
újszász—Szeged Tc OR II. sakkverseny, melyre
ellátogatott Nagyné Dr.Szelmák Erika polgármester
is. Talán ez is elősegítette az újszásziak 8,5:5,5
arányú győzelmét. A jó erőkkel felálló Szeged
ellen győzött Sinka J, Mohácsi I, Kónya L, Sebők
I, Gulyás 2. és Kaló I ifjú sakkozóink. Döntetlent
ért el Varga L, Nagy J, Molnár L, Hőgye I. és
Kocsis I. ifjú sakkozónk. Vereséget szenvedett
Mozsár G, Bencsik Gy, és Szavcsina F.
Ez a győzelem annál is értékesebb és figyelemre
méltóbb eredmény, mivel a két sa~át nevelésű
ifjúsági játékosunk most játszott eloször az 08
II—ben.
Kaló István a 14. táblán szép játszma vezetéssel
szerezte meg az egész pontot, még ijf.Kocsis
István igen nehéz állásban mentette meg a fél
pontot. Mindkettőjüknek gratulálunk és további
sikereket kivánunk a .játékukhoz, annál is inkább,

C ..~

Piolnár László ‚jól játszott az egyéni bajnokságonés
az 08 II eddigi mérkőzésein.

mivel a jövőben az ifjúsági táblákon őket kivánjuk
szerepeltetni.
Tájékoztatni kivánjuk olvasóinkat, illetve az
általános iskolásokat., hogy a közeljövoben a
művelődési házban megrendezzuk az iskolak kozotti,
illetve az egyéni sakkversenyt, melyrol idoben
tájékoztatjuk az iskolákat. Addig is várunk minden
sakk iránt érdeklődő gyereket, felnőttet minden
pénteken a művelődési házban tartando sakk
foglalkozásra, mely 16—18, illetve 18—21 óraig
tart.

Nagy Jan05
.. szakosztályvezeto

Otpróba
Gyalogtúra, futás, kerékpározás. . . . .

Március 23—án (szombaton) 9 orakor a Gimnaziumtol
rajtol az újszászi Ötpróba 20 km—es ~yalogturaja.
A szintidő 7 óra. Nevezesi dij 20 Ft.
AkcióigazolványOk 8 órától a helyszinen kaphatok.
Díjazás: Akik az év során 10 pontot szereznek,
azok 100 Ft, akik legalább 15 pontot, azok 200 Ft
értékű TTT betétet kapnak. .

Minden próba alkalmával ertekes nyeremenyeket
sorsolunk ki a résztvevok kozott.

Az asztalitenisz szakosztály 1991. március
16—én szombaton 9 órakor a Művelodesi Haz
nagytermében megrendesi Ujszasz asztalitenisz
bajnokságát. Nevezés a helyszínen.
Nevezési díj 10 Ft.

FELHÍVÁS
A Magyar Technikai Tömegsport Szövetség helyi
lövészklubja felhívással fordul a közseg
fiatal jaihoz. .

Akik vonzalmat éreznek a löveszsport irant, es
klubtagok akarnak lenni, azokat szivesen varjuk
sorainkba. .

Jelentkezés 1991. március 25—én hétfőn 17 orakor a
klub helyiségében. /volt Csiszér—rendelo/

VezetőségFelnőttek:Relépőjegy árak: Diákok, nyugdijasok 30,— Ft,
15,— Ft. I



—HÍREK INFORMÁCIÓK

HORGÁSZOK
1991. február 3—án a Művelődési Ház

nagytermében az 1972—ben alakult újszászi
“Szabadság” Horgász Egyesület vezetőség—választó
közgyűlést. tartott.

Horgász tagjainkon kívül meghívott vendégeink
is voltak: Nagyné dr. Szelmák Erika polgármester
asszony és Jánosi Imre, a MOHOSZ Szolnok Megyei
lB. titkára.

Azt hiszem, újszász község egyik legnagyobb
letszámmal rendelkező egyesülete vagyunk, mégis
kevesen ismerik tevékenységünket. Az elmúlt évben
201 felnőtt és 70 if.júsági tagunk volt.

Ez a létszám termeszetesen évről—évre változik,
de altalaban a felnőtteknél 180—200,az ifiknél
40—60 között mozog.

Céljaink között Olyan értékek szerepelnek, mint
Pl. a természet szeretete, az egészséges életmódra
nevelés, a szabadidő kulturált és hasznos
eltöltése, és a környezetvédelem.

Tagjaink között korra, nemre való tekintet
nélkül mindenkit meg lehet találni. Van 8 éves, de
65 éves tagunk is. Női horgásztagjaink is vannak.

Évek óta Veres János elnök, valamint Volter
Ferenc titkár irányításával, odaadó munkájukkal
működik egyesületünk.

Minden évben kétszer rendezünk horgászversenyt
a szászberki halastónál, valamint a Zagyván.
Ezeken a horgászversenyeken értékes
horgaszfelszereléseket lehet nyerni. Tombola is
szokott lenni, amelyen szintén a horgászáshoz
szükseges kellékeket sorsolunk ki.
Ezeket a versenyeket a helyszínen elkészített
ebeddel zarjuk. Külön értékeljük a felnőtt, if i és
női versenyzőket.

Minden évben immár hagyományként rendezzük meg
a vadászok—horgászok versenyünket.

Nagy gondot fordítunk az utánpótlás nevelésére
is, melyet Stenczner Ferenc tanár Úr irányít,
immár évek óta.

Téli időszakban — mikor horgászaink nem tudnak
horgászni, vagy éppen nem kell lékelni —

horgászfilmeket vetítünk tagjainknak.
Az egyesületnek versenycsapata is van, mely 5

főből áll: egy ifjúsági, egy női és három felnőtt
férfi versenyző, akik megyei versenyen vesznek
részt. Évek óta tagja a csapatnak Tarcsa Józsefné.

Horgász Egyesületünk minden évben megrendezi a
“Tiszta víz, rendezett vízpart” keretén belül a tó
környékének szokásos rendezését.

. Az elmúlt év rendkívüli volt idojaras
szempontjából. Az aszály, a folyók nagyon alacsony
vízállása nem kedvezett a horgászoknak. Úgy
látszik a kivétel erősíti a szabályt, mert
horgászaink ennek ellenére 26 kg—os átlagfogást
értek el.

Minden évben a közgyűlésen tagjaink
hozzászólásaikkal, bírálataikkal segítik a
vezetőség munkáját.

A közgyűlésen az eredményesen dolgozó,
tevékenykedő tagokat megjutalmazzuk. Az idei
jutalmazottak:

Ellenőrök: Konka András, Nagy Gábor, Csekő
Ferenc, Pálinkás Gyula, Szabó Mihály

Versenycsapat: Tarcsa József, Tarcsa Józsefné,
Miklós Imre, Szórád Ernő, Balaska
László

Egyesületi aktívák: Stenczner Ferenc, Kaló
György, Pap Gábor, Joó József, Egyed
József.

Sok horgásznak sikeres volt az 1990—es év. Ez a
fogási naplókból is kiderült, másoknak a magánelet
volt szerencsésebb vagy a munkahelyen ért el jobb
teljesítményt.

Reméljük, hogy legalább a mi horgászmozgalmunk
nem változik és a horgászat ez évben is igazi
kikapcsolódást jelent majd minden halat es
természetet szerető embernek.

A közgyűlés öt évre megválasztotta az egyesület
tisztségviselőit:

Az éj vezetőség névsora:
Elnök: Veres János
Elnökhelyettes: Tóth Gábor
Titkár: Volter Ferenc
Gazdaságfelelős: Szurmai Istvánné
Ifjúsági felelős: Stenczner Ferenc
Környezetvédelmi felelős: Pálinkás Gyula
Tógazda: Kaló György

Fegyelmi bizottság:
Elnök: Pap Gábor
Tagok: Szabó Mihály

Csekő Ferenc

Felügyelő bizottság:
Elnök:
Tagok:

________________________ ~.. t...• ~ :.~.. . ...i
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Kedves Olvasóink!
Két alkalommal jelentettük meg az “Akar Ön ismert
lenni?” adatlapot. Eddig sajnos kevés visszajelzés
érkezett. Valószínű nem jutott el az érdekeltekhez
felhívásunk, vagy nem elég pontosan fogalmaztuk
meg. Most részletesebben leírjuk, miért akarunk
e~y névjegyzéket összeállítani. Á minél teljesebb
nevsor meg.~elenése érdekében kérjük a vállakozók,
mesterek es az Újonnan alakult ipartestület
segítségét.

A “Híradó”—ban szeretnénk közölni azoknak a
magánszemélyeknek a nevét és címét, akik
községünkben lakossági szolgáltatást végeznek.

Mindannyian tudjuk, hogy mennyi bosszúságot
okoz, ha elromlik valamelyik háztartási eszközünk,
és hosszú napokon, esetleg heteken át nem tudjuk
használni. Szeretnénk lakást festetni, sódert,
homokot hozatni, fürdőszobába faliszekrényt
csináltatni, csatornát cseréltetni, stb., de nem
tudjuk, kihez forduljunk.

Kérdezősködünk, bejárjuk a környező falvakat,
esetleg városokat, amíg találunk olyan
vállalkozót, aki megjavítja elromlott
készülékünket, elkészíti sz általunk megálmodott
konyhabútort, kicsempézi a fürdőszobát. Miután
megtaláltuk, elvégezte a munkát, tudomásunkra jut,
hogy községünkben is lett volna Olyan személy, aki
mindezt megcsinálta volna.

Ezért arra gondoltunk, hogy újságunkban
meg.~elentetjük azoknak a személyeknek a nevét és
címet, akik lakossági szolgáltatásokat végeznek.

Kedves Olvasónk! Ha van az Ön családjában,
ismerősei között Olyan vállalkozó, aki lakossá;i
szolgáltatást Végez, kérjük hívja fel figyelmet
arra, újságunk lehetőséget biztosít számára, hogy
megísmerje a község lakossága.

Cs. I.

A megyei Hadkiegészitő Parancsnokság tájékoztatója

A megyei hadkiegészítő parancsnokság 1991.
február 04—től ügyfélfogadást tart katonai
közigazgatási ~sor— és tartalekos katonai
szolgálattal, szolgálathalasztással, bevonulással,
segélyezéssel, érdekvédelemmel stb. kapcsolatos~
kérdésekben a hadkötelesek, a fegyveres eroktől
nyugállományba helyezett tisztek és
tiszthelyettesek, valamint a hozzátartozók, a
katonai pályát élethivatásul választó fiatalok
részére.

Az ügyfélfogadás helye:

Magyar Honvédség Jász—Nagykun—Szolnok Megyei
Hadkiegészítő Parancsnokság
Szolnok, Táncsics Mihály Út 5—7. szám

Az ügyfélfogadás ideje:

Hétfő, kedd, csütörtök: 07,30 — 16,00 óráig,
Szerda: 07,30 — 18,00 óráig,
Péntek: 07,30 — 14,00 óráig.

Polyák György ezredes
parancsnok

Orvosi ügyelet i~ Fogorvosi rendelés

1991. március 04—05: Dr.őrdög Lajos Újszász,
Damjanich Út 14. 06: Dr.Szóró Magdolna újszász,
Kossúth L. ut 1. 07—08: Dr.Nemes József Újszász,
Erkel F. Út 44. 09—10: Dr.ordög Lajos, 11—12:
Dr.Nemes József, 13: Dr.Ordö; Lajos, 14—15:
Dr. Szóró Magdolna, 16—17: Dr.Nemes József, 18—19:
Dr. Szóró Magdolna, 20: Dr.Nemes József, 21—22:
Dr. Ordög Lajos, 23—24: Dr.Szóró Magdolna, 25—26:
Dr.ordög Lajos, 27: Dr.Szóró Magdolna, 28—29:
Dr. Nemes József, 30—31: Dr.Ordög Lajos, április
01—02: Dr.Nemes József, 03: Dr.ordög Lajos, 04—05:
Dr. Szóró Magdolna.

Fogorvosi rendelés időpontja:
Hétfő: 11,30 — 18,30
Kedd: 7,30 — 12,30
Szerda: 7,30 — 12,30
Csütörtök: 7,30 — 12,30
Péntek: 11,30 — 18,30

Egyed József
Joó József
Nagy Gábor

Szurmai Istvánné
Az MSZP újszászi szervezete március 13—án 18
órakor tartja következő taggyuléset.



—HÍREK INFORMÁCIÓK
KÖSZÖNETNYILVÁNÍTÁS

Először a helyi KTSz vezetősé;ének és Összes
dolg0zó.~ának, akik nemcsak elkisérték férjemet
utolsó utjára, de mindenben segítséget nyújtottak.
A helyi ÁFÉSZ vezetőségének ás dolgozóinak, akik __________________

bánatomban is velem vannak. Köszönet a rokonoknak,
szomszédoknak, jóbarátoknak, horgásztársaknak és
mindenkinek, aki részvéttel és virággal búcsúzott
mindenki ~Pista bácsijától”

Köszönettel:
özv. Müller Istvánné

ANVAKŐNV’n IÉ~K

~ázasságköté5: Gulyás Imre ás Nagy Mária,
Kovács László és Jakus Timea Maria. H R D E T S E K

Elhalálozott: Nagy László Ujszász, Védgátsor 4.9.
/Csak azok neve jelenik meg, akik kozlesehez Újszász, Dózsa Gy. Ut 7.szám alatti lakóházam
hozzájárultak.’ elado. Érdeklődni lehet a helyszínen péntekkivetelevel minden nap. Barta Ferencné.

________________________________________________ Esküvők és más családi események video felvételét
olcson vállalom. Bálint Máté Újszász, Batthyány Út
30.

Kiváló minőségű parabola antenna eladó. Ára:
50. 000 Ft. Bálint Máté Újszász, Batthyány Út 30.

Menyasszonyi ruhámat kikölcsönözném. Bálintné
Csomor Ibolya újszasz, Erkel F. Út 18.

Lakodalmakra, rendezvényekre zenekarunk 1991.
évtől Újszászon is megrendelhető. Lukács Zoltán
újszász, Erkel F. Út 42.

370 n.öl építési telek eladó a Sólyom Út 11’ szám
alatt. Érdeklődni lehet Újszász, Akácfa Út 18.
szám alatt 17. óra után.

DAdA 1300—as személy~épkocsi eladó. Érdeklődni
szombat—vasárnap. Újszasz, Szilágyi Út 22. szám
alatt. Kapás Józsefné.

Jawa Babetta használt/ és Suzuki /;aranciális/
kismotor eladó. Érdeklődni: Újszász, Korház Porta

Versenykerékpár és távcsövek eladók.
Érdeklődni lehet:Barta Zoltán Újszász, Dózsa Gy.
u. 29.

A Településfejlesztési Bizottsá; ülése:
1991. március 4—én /hétfő/ 17 orakor.

A Pénzügyi Ellenőrző Bizottság ülése:
1991. március 12—én /kedd/ 17,15 órakor.

A Vállalkozási Bizottság ülése:
1991. március 15—én ‚‘kedd/ 15 órakor.

Az ülések helye a képviselői iroda /volt GAIIESZ
iroda/

A képviselő—testület 1991. március 19—i ülésének
napirendi pontjai:

1./ Javaslat újszász nagyközség 1991. évi
költségvetésére

2./ A Pénzügyi Ellenőrző Bizottság beszamolója
Előadó: Kaló .Jenő a bizottság elnöke

3..’ A Szervezeti es Működési Szabályzat elfogadása

Az ülés 15 órakor kezdődik.

K~pvise1ői fo~adóórak

Minden hétfőn ló,30 — 18,00 óráig a képviselői
irodában /a volt GA}IESZ iroda.’:

_____________________________________ .:.‚.. ;:.. .:. .‚
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I. Az 1848—49—es szabadságharcnak milyen helyi
forradalmi megmozdulása volt?
II. Gyermekeknek:
Vörösmarty Mihály kivel és mikor Jart Újszaszon?
Megfejtéseket levélben, vagy személyesen március
25—ig lehet leadni a gyermekkönyvtárban.

Február havi rejtvényeink helyes megfejtései:
I. GOZTHANY PÁL
II. 1. őz, róka, nyúl, 2. vidra, 3. 10 kg.,
4. semmivel, 5. szőlőcukor.
100,— Ft—os könyvutalványt nyertek: Balogh Imréné,
Fehér János. Nevüket a 8. oszt. elott Nagy Tünde
ás Nagy Zsuzsanna húzták ki.

Az Állami Biztositó Szolnoki FiókJa értesíti
Tisztelt Ugyfeleit, hogy újszász nagyközségben
rendszeres ügyfélfogadást tart.
Helye: Polgármesteri Hivatal volt GAMESZ épülete.
Ideje: Szerdai napokon 8—12 óráig.
Az ügyfélfogadás alatt igénybe vehető
szolgáltatásaink: biztosítások kötése,
kárbejelentések, felvilágosítás, almaradt díjak
befizetése. Kérjük, vegyék igénybe
ügyfélszolgálatUnkat. Időt, költséget takaríthat
meg’ Azért vagyunk, hogy segítsünk.

Állami Biztosító
Sz~1n~ki Fiók

A Tájékoztatási Bizottság és az Újszászi Híradó
szerkesztőségének nyilvános ülései:

~‚ Március 11. /hétfő/ 18 óra.

1..’ A márciusi szám visszhangja
2..’ Az áprilisi lap—terv

Március 28. /csütörtök/ 18 óra: Lapzárta

Az ülések .helye: a Gimnázium számítástechnikai
terme.

A következő szám 1991. április 5—én jelenik meg.

JV&~iwp~s~a i~4~d?ot ~
Erika ~ Péter

Q~Z~ /

Nags I’tvál’ hÖI’~VhÖtÓSZ6t6
Újszász, Szekszárdi u. 7.

Kereskede’mi nyomtatványok. folyóiratok
kötóse

Szakdolgozatok. diptoinamunkák
soron klvül egy nap alatt kószülnekl

1991. március 4~.
1991. március 11.
1991. március 18.
1991. március 25.
1991, április 8.

Földi István
Kovács Tibor
Nagy László
Babos János
Fehér János

FEHÍVÁS
A kóbor ebek kilövése március hónapban kezdődik.
Kérjük a lakosságot, állataikat zárt területen
tartsák.

rVÁGJAKIEZFA S~LVÉHYf, ÉSHA EZ ÉV DEC.
10—IG ELJU’ITATJA HO~AzK ~ŰND A TIZENKET- I

I TŰT, KAzÁCSONYI TÁRGYNTERE?~NY SOHSOLÁSON
VEHET ~ÉSZT~ I
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V2nd~átÓ ~g~js~g~k,
mdgán5z~mé~j2k f~g~m~b~!

SOK IIEL~ŰWMEGVE11ETI OLCSÓN~ DE NI Á LEGOLCSÓBBÁN
B1ZTOSITJUK! AZ úJSZÁSZI FECSKE KFT LÉDIGSZESZ -

ELADÁSA A LEGOLCSÓBB!

AZ ALÁBBI TERMÉKE1NKET LAKODALNI RENDEZVÉNYEKRE IS
KÉSZSÉGGEl. AJÁNLJUK!

NYITVÁTARTÁS:
JIÉTFŐTŐL PÉNTEKiG 8—15
TELEFON: 86,66—079
CIM:SOti2 ÜJSZÁSZ, BAROSS U

AJÁNLATUNK:

BARACK PÁLINKA
263 Ft+ÁFÁ

-VEGYESPÁLINKA
299 FL÷ÁFA

-KOMN. BRANDY
289 Ft±ÁFÁ

-KOHl’!. RUN
263 Ft+ÁFÁ

—KEVERT
2t2 Ft÷ÁFA

- 1IUBERTUSZ
275 FL+ÁFÁ

-CSÁSZÁRKÖRTE
170 Ft+ÁFA

-VODKA
270 Ft±ÁFA

GÖNGYÖLEGET CSERÉLÜNK!

4 Öi~ÁS NUNKA1DŐRE TAKARÍTÓNŐT KERESÜNK! FIZETÉS
!‘IEGEGYEZÉS SZERINT.

ÓRAKOR

1PAR

4sz,

Ú~szÁ$Z
SZEREIFTFEL KÖSZÓNTÜNK SINDEN

KEDVES HÖLGY VÁSÁRLÓT A KÖZEL

Go NŐNAP ALAKÁLIIÁBÓL!

F1GYLLEN!

MARCH15 30-AN 10

TOMBOLA SORSOLÁS AZ

RÉSZLEGEN!

NY[’RENÉNYEK:

1db CLNTRtFHGA

1db JUGOSZLÁV TAKARO

1(11) ÁGYNI:MLÍ GARNITÚRA

1db FAI’LAN

.1db Nfl SKYS—Ki~SZLET

JÓ vÁsÁ~j.Ási’~ SZERENCSÉL

A NYEREHÉNYLKHI:Z!

Kellemes Hus’-éti Unnepeket!

Frt~tiiik ~ Ti~t~It ~ ~kncc~rlnt hnrul ~—- ———- —I—-, —‘ - -—az

diÚb~ átv~t~ id~ipunt~a:

liEDO :8-15
CSiTiiRTtiÍi:815
5ZUmBRT...:B-14

Kellemes Húsvéti Ünnepeket
Kíván a:

V’J1’~m

1 Tir~ ~epeket
~ V ~ ~ .5.5.5

Kívánunk?

AFÉSZ
Ú~szÁsz


